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Sevilay  ÇELENK:  Yüksek  Danışma  Kurulumuzun,  Onur  Kurulumuzun  ve  Yönetici  Kurullarımızın 
değerli  üyeleri,  hepiniz  hoş  geldiniz.  Hava  da  çok  iyi  değildi  bugün,  böyle  bir  yüksek  katılım 
beklemiyordum  doğrusu,  gerçekten  çok  sevindirici.  Sanırım  Kurul  üyelerinin  neredeyse  tamamına 
yakını burada. Tekrar hoş geldiniz diyorum, teşekkür ediyorum. Yüksek Danışma Kurulu toplantılarını 
bildiğiniz gibi en kıdemli üyemiz başkanlık ediyor teamül gereği. Bugün de eski başkanlarımızdan Sayın 
Güngör Aydın burada. Ben toplantıyı yönetmek üzere sözü sayın Güngör Aydın’a bırakıyorum.

Güngör AYDIN: Mülkiye Topluluğumuzun demokratik örgütü Mülkiyeliler Birliği’nin sayın genel başkanı, 
Mülkiyeliler  Birliği  Danışma Kurulunun sayın  üyeleri  hepinizi  saygı  ile  selamlıyorum.  Bu toplantının 
açılışında en yaşlı üye ve en eski genel başkan olarak sorumluluğu üstlenmek durumundayım. Değerli 
arkadaşlar ben önce toplantının gündemini yeterince bilemiyorum. Sayın Başkana sözü önce bırakmak 
istiyorum.  Sayın  Genel  Başkanın  açıklamaları  doğrultusunda  toplantıyı  sürdürmeyi  daha  doğru 
buluyorum.

Sevilay ÇELENK: Teşekkürler. Biliyorsunuz bizim ilk toplantımız Haziran ayında olmuştu. Tüzüğümüze 
göre, yılda en az 3 kez toplanmamız gerekiyor. Aslında öne çıkan bir gündem maddemiz yoktu. Fakat 
bu toplantıları çok ertelememek gerektiğini düşündük. Hatta istemediğimiz kadar da bir ara vermiş olduk 
Hazirandan bu yana. Biliyorsunuz Haziranın hemen sonrasında üç aylık dönem biraz ölü bir dönem. 
Mülkiyeliler Birilği de Eylül ayından itibaren neredeyse eğitim kurumları gibi bir başlangıç yapıyor. Eylül 
de çok yoğun geçti. Daha sonra da Kuruluş Yıldönümü, 4 Aralık etkinlikleri derken, bir baktık ki 6 ay 
geçmiş. Çok önemli bir gündem meselesi olmasa bile bir araya gelelim, hiç olmazsa Genel Kuruldan bu 
yana yaptığımız faaliyetleri birlikte gözden geçirelim. Zaten bir araya gelince epeyce bir sorun da teşhis 
etmekte becerikliyiz diye düşündüm, hep beraber buluruz sorunlarımızı. Bizim için de bir değerlendirme 
gibi olur.

Aslında bu 9 aylık süreç yani, Mart sonrasından bakarsak geride bıraktığımız bir 9 aylık sürecimiz var  
bizim Yönetim olarak. Bu süreç içinde ben kişisel olarak gerçekten önemsediğim iki şeyi iyi yaptığımızı  
düşünüyorum. Hepimize moral vermesi bakımından biraz oradan başlayacağım, bundan önce de her 
zaman fırsat bulamıyorum kurullarımıza bir teşekkür etmek isterim. Bizim gibi yapılanmalarda genellikle 
biliyorsunuz Yönetim Kurullarında her zaman iş bir-iki kişinin üzerinde kalır, diğer üyeler toplantıdan 
toplantıya  bir  araya  gelir.  Aslında  bu  konuda  çok  şanslı  olduğumu  düşünüyorum.  Yönetim 
Kurullarımızdaki herkes sorumluluk alanlarındaki her konu için tam bir mesai yapıyor. Gerçekten çok iyi  
iki kurulumuz var. Onlara huzurlarınızda teşekkür etmek isterim. Hazirandaki toplantımızda hatırlarsanız 
Kazan A.Ş. de bir yönetici sorunumuz vardı, yöneticimiz yoktu, o sorunu da çözdük. Başlarken onu da 
söylemek isterim, Yüksek Danışma Kurulumuzun da üyesi olan Onur İslim arkadaşımız Kazan A.Ş. 
 yöneticiliğini yapıyor. Şirketi de bir Mülkiyeliye teslim etmek sahiden benim açımdan da çok rahatlatıcı 
bir şey oldu. Çünkü öyle uzak bir Mülkiyeli de hiçbir zaman olmamış Onur Bey, Mülkiyelilerin çıkarlarını  
her şeyin üstünde tutmuş, şimdi de titizlikle bunu yürütüyor, ona da çok teşekkür ediyorum. Tabii bir de 
tüm çalışanlarımıza Vakıfta, Birlikte, Kazan A.Ş.de yaklaşık 70-80 kişi ile birlikte çalışıyoruz bu üç yapı 
içerisinde.  70-80 kişinin  bir  arada olması  zordur,  çok ciddi  bir  gerilim hiçbir  zaman yaşamadan, iyi  
ilişkiler içinde bu çalışmaları sürdürüyorlar, onlara da çok teşekkür ederim. İki şeyi çok önemsedim ve o 
konuda da iyi gittik diye düşünüyorum bütün bu katkılarla. Danışma Kurulumuzu çok toplayamasak da 
onları  da çok çalıştırdık aslında. Tek tek aslında herkesin uzmanlık alanına giren konularda buraya 
davet ettik birlikte çalıştık vs.

Birinci  hedefim  kendi  adıma  Mülkiyeliler  Birliği  etrafındaki  üyelerimizi  biraz  daha  gençleştirmekti. 
Biliyorsunuz hepimizin gençler çok ilgi göstermiyor diye şikayetimiz var. Belki akademisyen olmamın bir 
avantajı  olarak  başta  Fakültemizdeki  genç  öğretim  kadrosu  olmak  üzere,  gerçekten  gerçek  bir 
dinamizm yaratıldı.  Ve sanırım Mülkiyeliler  Birliğinde uzunca bir  zamandır  olmadığı  kadar gençlerin 
katılımını sağladık. Bu sadece öylesine bir katılım da değil. Birçok işi onlara bıraktık. Ve gerçekten de 
çok iyi götürdüler. Neydi bu işler? En başta bir dergimiz var. Bu derginin yayın kurulunda olan çok genç 
arkadaşlarımız var. Editoryal kurul yine öyle. Derginin son iki sayısı sanırım bugün sizlere de verilecek 
ama, bir kısmınız zaten öncesinde de görmüşsünüzdür, gerek estetik olarak, gerek kolaylıkla ayırd edilir 
bir akademik dergi olarak ciddi bir tasarım değişikliği oldu. Ama bu sadece biçimsel bir şey olmakla da 
kalmadı. Dergiye nitelikli yazı akışını artırmak, zaten bizim iyi ve köklü bir dergimiz var elbette onu da 
söylemek gerekir, ama çok daha iyi olması için, yazı akışının güçlenmesi için, birçok başka adım da 
atıldı. Dergimizin yeni bir web sayfası var ve açık dergi sistemi gibi işleyecek bundan böyle. Bütün yazı  



akışları, hakemlik süreçleri, vs. buradan online olarak yapılacak. Bir arşiv var. Bu arada genel yayın 
yönetmenimiz Sarp Balcı, onunla birlikte çalışan genç arkadaşlarımız, bana kalırsa inanılmaz da bir şey 
yaptılar. 6-7 ay gibi bir sürede 4 sayı çıkardılar. Biliyorsunuz geldiğimizde genel kurul süreçlerine de 
bağlı olarak gecikmiş 2 sayı vardı. Bu sayıların editörleri vardı, temaları belliydi ama toparlanmalarını 
yine Sarp Balcı ve diğer arkadaşlarımız yaptı. Onlara teşekkür etmek gerekiyor. Dergi çevresinde böyle 
genç bir kadroyla beraberiz. Çarşamba söyleşileri biliyorsunuz Mayıs ayından bu yana her ay düzenli 
olarak  bazen  ayda  birden  fazla  olmak  üzere  düzenli  olarak  sürdürülüyor.  Çarşamba  söyleşilerini 
gündemin  biraz  öne  çıkmış  konularını  konuşmak  üzere  de  düzenliyoruz.  Bunun  dışında  çok  fazla 
dinleme imkanı bulmadığımız isimleri bulmaya gayret ediyoruz. Bu işi de yine fakültedeki arkadaşlarıma 
tümüyle  bıraktım.  Hasan  Saim  Vural  ve  Dinçer  Demirkent  yapıyorlar.  Daha  genç  bir  kadronun 
bMülkiyeliler Birliğinde bir aidiyet ilişkisi tesis etmesinde bu gibi katılımlar bana kalırsa çok önemli bir  
şey. Bunun dışında elbette birçok toplantının parçası oluyoruz, fakültemizde yapılan. Toplumsal alan ve 
planlama toplantısı böyleydi, yaklaşık 300 kişinin katıldığı Gramschi konferansımız çok canlı bir etkinlikti 
o da yine çok değerli genç akademisyen arkadaşlarımızın katkısıyla oldu. Hep genç akademisyenleri  
öne  çıkardım  ama  hocalarımızın  katkısı  sonsuz.  Onlarla  da  12  Eylül  ve  Mülkiye  panelini  yaptık. 
Kısacası okuldan gerçekten güç aldığımız bir dönem. Öğrencilerle ilişkilerimiz yine öyle. Mülkiyeliler 
Birliği etrafında bir dinamizm yaratma anlamında, bu tek bizim söylediğimiz bir şey de değil, okuldaki  
arkadaşlarımız da sık sık, uzunca bir zamandır bu kadar birlikte birbirimizden güç alarak, böyle bir şey 
paylaşım içine girememiştik diyorlar. Bunun çeşitli nedenleri var, ama en azından bunu bir parça olsun 
aşıyor olduğumuzu gösteren bu tür işbirliklerini sürdürmek yönünde çok kararlıyız. Bununla ilişkili ikinci 
önemli bir şey, iletişim biçimlerimizi de gençleştirmek gibi bir çabamız var. Biliyorsunuz gençler, artık 
genel  olarak  böyle  konvansiyonel  basın  açıklamaları,  web  sayfasından  duyurular  gibi  sınırlı  kişiye 
ulaşabilen açıklamalarla çok yetinmiyorlar. Onların kullandıkları yeni medya var. Aslında yeni medya ile 
iletişim konusunda da yönetim olarak epeyce iyi bir başlangıç yaptık. Burada yine dışarıdan yine genç 
bir  arkadaşımız Okan Bensoy çok fedakarca twitter ve facebook sayfalarımızı yönetiyor.  Eğer takip 
ediyorsanız göreceksiniz, hemen her gün güncellemeler var. Aslında biraz Mülkiye tarihini canlandıran 
bir biçimde de yönetiyor bu sayfaları. Bütün mezunlarımızın yeni çalışmaları, kitapları, yazıları buradan 
kamuoyuyla  da  paylaşılıyor.  Katıldıkları  televizyon  programlarından  haberdar  ediliyoruz,  yaptıkları 
söyleşilerden çok  eski  mezunlarımızın  da,  sadece akademisyenlerin  değil,  bu  tür  üretimi  olan  tüm 
mülkiyelilerin üretimlerinden hem biz haberdar oluyoruz bu sosyal medya ortamı sayesinde hem de bu 
kamuoyuna dönük yüzümüzde de belirgin bir biçimde bir dışa açılmaya işaret ediyor. Bu gençleşen 
yüzümüz derken iletişim biçimlerimiz derken web sayfamızı da söylemekte yarar var. Web sayfasında 
da önemli değişiklikler oldu. Bu da yine sadece estetik bir değişiklik değil,  sayfamızın daha işlevsel 
olabilmesi ve mümkün olursa yakın bir tarihte daha etkileşimsel bir sayfa olması yönünde çabalarımız 
var.  Web sayfası  üzerinden bütün ilgili  birimlerimize,  Mülkiyespora,  Kazan A.Ş.ye,  dergimize linkler 
verdik.  Yine  web  sayfamızı  düzenleyen  arkadaşımızın  gönüllü  bir  çabası  olarak  mülkiye  web-tv’yi 
kurduk diyeceğim ama bu tv kısmı şimdilik  biraz aktive edilmemiş durumda. Sadece etkinliklerimizi 
paylaşıyoruz oradan. Ama kısa zamanda burada yaptığımız etkinlikleri oradan yayınlamak gibi de bir  
niyetimiz var.

Bütün bunlarla sekiz-dokuz ayda yapılan aslında yapılan en önemli şey, daha dinamik ve daha fazla 
üyenin katılımını sağlayan bir Birlik yapısı oluşturmak oldu sanırım. Elbette daha köklü sorunlarımız da 
var.  Binalarımızla  ilgili  sıkıntılar  var,  Şubelerle  ilgili  yapılması  gerekenler  var,  onlarla  ilgili  de  çeşitli 
adımlar  atıldı.  Biliyorsunuz  son  toplantımızda  Nakkaştepe  meselesi  gündemimizdeydi.  Nakkaştepe 
protokolü Liber Yayıncılıkla imzalandı. Orada da süreçler işlemeye devam ediyor. Bu süre içinde bir 
İzmir, bir Eskişehir ziyareti yapabildim. Aslında bu ziyaretleri daha çok yapmak istiyoruz ama, sahiden 
yetişmek çok mümkün olamıyor. Başka türlü Şubelerle sürekli bir telefon irtibatımız var ama, herhalde 
bunu artırmak gerekecek. Şubelerden Antalya ile ilgili  bir  gelişme olacak gibi görünüyor. Antalya’da 
biliyorsunuz Antalya Eczacılar Odası ile birlikte irtifak hakkına sahip olduğumuz bir binamız var. Buranın 
yeni  bir  işletmeciye  verilmesi  konusu  gündemde.  Onu  da  yaparsak,  açılışı  yaparsak  sanırım 
Antalya’daki üyelerimize güzel bir tesis sağlama imkanı olacak. Yeni bir gelişme olarak Bodrum’da bir 
Temsilcilik  kurduk.  Daha  henüz  tamamlandı  o  yüzden duyurma şansımız  olmamıştı.  Şube kurmak 
yönünde bir  istekleri  vardı,  orada yılın 9 ayında epeyce bir  Mülkiyeli  nüfus olduğunu söyleyerek bir  
başvuruda  bulunmuşlardı.  Biliyorsunuz  Şubeyi  sadece  Genel  Kurul  kurabilir,  yönetimlerin  böyle  bir 
yetkisi yok, dolayısıyla biz onlara şimdilik bir Temsilcilik kurmalarını önerdik, bir dahaki genel kurula  
Şube olmak üzere hazırlık yapabileceklerini bildirdik ve de Temsilciliğimiz kuruldu. Eskişehir’in bir yer 
sorunu var, Necdet Bey aramızda belki o son gelişmeleri söyler. Orada da Şube için bir yer kiralama 
konusu gündemde. Benim şimdilik hatırladığım şeyler bunlar. Çok ciddi bir diğer çalışma da aslında 
bizim bu Birliğimizin Vakfımızın köklü tarihine yakışır bir kurumsallaşmaya sahip olma doğrultusunda 
yürüyor. Epeyce bir nasıl ifade edeceğimi bilmediğim böyle tutulan kayıtlarla ilişkili, üye bilgileri ile ilişkili  



sıkıntılar vardı. Bu konularda Özgür Kabayel arkadaşımız çok ciddi bir çalışma başlattı. Üye bilgilerini 
güncellemekten, eksik kayıtları tutmak, her şeyi bir denetim altına almak, müfettiş de olduğu için bu 
işlerde çok deneyimli zaten, sahiden bir kurumsallaşmaya zemin oluşturacak, elbette biz çok köklü bir  
kurumuz ama, bu tür kayıtlı  işlemlerde zaman zaman bütün sivil  toplum kuruluşlarında olduğu gibi, 
düzenli gitmeyen işler olmuş, onları da epeyce toparladığını söyleyebilirim. Bu çerçevede bir de Vakıf 
Senedi değişikliğimiz gündeme geldi. Biliyorsunuz Vakıf Senedi 21 Ocak 72’de düzenlenmiş bir senet. 
41yıllık bir senedimiz var ve günün koşullarını da, bizim ihtiyaçlarımıza cevap vermekten uzaklaşmış 
olan yönleri  var.  Umarım 41 yıl  önce 21 Ocak’ta düzenlenen bu senedi  biz  de en geç 21 Ocak’ta 
değiştirmek  üzere  mahkemeye  başvuracağız.  Uzunca  bir  zamandır  Senet  üzerinde  çalışıyorduk. 
Problemli ve sıkıntılı ve sıkıntılarımızı aşmaya yarayacak bütün değişiklikleri inceden inceye görüşerek 
tamamladık. Ve de Notere düzenletme aşamasındayız. Bunu da pazartesi günü tamamladıktan sonra 
başvurumuzu  yapacağız.  Bir  Tüzük  değişikliği  meselemiz  var,  onu  zaten  iyi  biliyorsunuz.  Önceki 
toplantıda Tüzük Değişikliği Komisyonu oluşturmuştuk. Bugün onlar da daha erken saatlerde  bir araya 
gelerek  çalıştılar  üzerinde,  yeri  geldiğinde  sanırım  bize  bilgi  vereceklerdir.  Çok  hızla  fazla  zaman 
tüketmeden hepsini anlatayım istedim. Zaten şikayetler sizden geleceği için, ben de daha övüneceğimiz 
konularla ilgili konuştum.

Tabii ki, burs kampanyamız var bir de; nasıl unuttum bunu? Sahiden bu benim çok kullandığım bir söz  
değildir  ama,  “mülkiyelilik  ruhu”nu da canlandıran  bir  kampanya  oldu  bu  sene.  Verebildiğimiz  burs 
sayısını  neredeyse  2.5  katına  yakın  bir  biçimde  artırdık.  Bu  da  üyelerimizin  desteği  ile  oldu.  Biz 
kurumsal olarak 60 burs veriyoruz ama, üyelerimizin desteği ile bu sayıyı 135’e çıkardık. Bu da sahiden 
çok sevindirici bir gelişme. Diğer katkıları da, her şeyi ben tüketmeyeyim, sizler söylersiniz. Dediğim gibi 
bir gündem belirlememiştik, bu toplantıya sizlerden gelecek öneriler doğrultusunda bir görüş alışverişi  
toplantısı olarak bakabiliriz. Belki ipucu olsun diye, çok ciddi maddi sıkıntılarla bütün bu işleri yapıyoruz.  
Bugün kabaca bir hesap yaptım. Aslında bizim aşağı yukarı işte kira gelirleri filan 50.000 lira bir gelirimiz 
var.  Bunun 10.000’i  de yakında kaybedilecek bir  gelir.  Cafe M’de bir  tahliye konusu var çünkü.  31 
Ocak’ta orası tahliye edilecek ve dolayısıyla 9.000 gibi bir kira geliri kaybedeceğiz. Bu 40.000 liranın 
hemen yine kabaca bir şey vereyim, ben bu mali  işlerde hiç iyi  değilimdir, yaklaşık 20-25 bini sabit 
personel gideri. 12.000’i burslara gidiyor. Kaç kaldı elimizde 3.000. Aslında 3.000 de kalmıyor, telefoni  
kırtasiye giderlerini vs. hatırlasak yeter. Hemen hemen bu gelirlerden, elimizde hiçbir şey kalmadan, işte 
hediyelik eşya satışı, kitap satışı gibi ya da işte üye aidatlarını artırma yönündeki çabalarla 3-5 bin lira 
gibi bir gelirle bütün bu işleri yapıyoruz. Ama çok ciddi mali sıkıntı içindeyiz. Eğer bunu aşarsak çok  
daha iyi işler yapma şansımız olurdu. Şimdilik benim söyleyeceklerim bu kadar.

Yalçın KARATEPE (Dekan): Ben söz almayı düşünmemiştim aslında, burada konuşulacakları not edip, 
çıkarsama yaparım diye  bekliyordum ama,  Sayın Başkana söz  verdiği  için  teşekkür  ederim.  Şimdi 
Mülkiyeliler Birliği’nin öneminin gittikçe arttığı bir dönemdeyiz. Ben Birlik Yönetimi için değil ama Mülkiye 
kavramının  şu  anda  nasıl  bir  tehlike  ile  karşı  karşıya  olduğunu  sizinle  paylaşmak  istiyorum.  Belki 
dikkatinizi çekmiştir, bugünkü Haber Türk gazetesinin Ankara ekinde bir manşet vardı. Ankara’ya ikinci  
Mülkiye  diye  bir  haber  vardı.  Yarın  düzeltecekler  tabii,  o  konuda girişimimiz  oldu,  ben ilgililerle  de 
konuştum.  Haberin  kaynağı  şu:  Ankara’ya  bir  Ankara  Sosyal  bilimler  Üniversitesi  kuruluyor.  Bunun 
içerisinde  bir  SBF  var.  Haberi  yazan  bunun  ikinci  olduğunu  düşünmüş  ki,  bu  da  yanlış  dördüncü 
aslında. Adı Siyasal olduğu için de tırnak içinde söylüyorum, bizim kardeşimiz olduğunu düşünmüş. 
Mülkiye’ye  kardeş  geliyor  diye  alt  manşet  vardı.  Ben  aradım  söyledim,  yani  bizim  gayrimeşru 
kardeşlerimiz olamaz dedim. Bizim kardeşimiz de olamaz. Biz bir taneyiz. Onlar da düzeltecekler yarın.  
Fakat bu şunu gösteriyor ki; Mülkiye marka değeri çok yüksek olduğu için çok ciddi bir tehditle karşı  
karşıya, herkes bunu kullanmak istiyor, değerlendirmek istiyor. Şu anda bildiğim kadarıyla Türkiye’de 
SBF’si olan Üniversite sayısı 8’e ulaştı ama trend böyle devam ederse önümüzdeki 5 yıl içerisinde tüm 
İİBF’leri  adlarını  Siyasal  Bilgiler  Fakültesi  olarak  değiştirecek.  Yani  Kırşehir’de  de,  Muğla’da  da, 
Tunceli’de de, Ordu’da da her yerde bir SBF görebileceğiz. Bunun da bize zarar verme riski var. Bu 
yüzden Mülkiyeliler Birliği’nin Mülkiyelilerin çok uyanık olması, bu süreci iyi yönetmesi, Mülkiye ismini 
daha  ileri  taşıyabilecek  ve  sadece  bizim  Fakültemize  ilişkilendirecek  tedbirler  alması  için  gayret 
göstermesi  gerektiğini  düşünüyorum.  Birliğimize,  Vakfa,  mezunlarımıza  bu  anlamda  büyük  görev 
düşüyor. Biraz bu konularda belki Birlik içerisinde, ya da mezunlar arasında bir tartışma açmakta da 
yarar var, nasıl  bir  strateji  izleyebiliriz  neler yapabiliriz.  Biz Fakülte olarak epey gayret gösteriyoruz. 
Birtakım imkanlarımız da var. Bu konuda mezunlarımızdan destek isteyeceğiz, çünkü bunun önemli bir 
kısmı  mezunların  desteği  ile  olabilecek  şeyler.  Mülkiyeliler  Birliği  yönetimini  kutluyorum.  Epey  iş 
yapmışlar biraz önce dinledik. Fakülte ile de çok yakın çalışıyorlar. Bütün yönetimler Fakülte ile yakın 
çalıştı.  Bu açıdan da kendilerine teşekkür ederiz. Çünkü biz fakülte olarak inanıyoruz ki,  bu Birliğin  
varoluş sebebi Fakültedir. Her ne kadar siz kendinizi bir sivil toplum örgütü olarak tanımlasanız da ben 
Fakülteden baktığımda Mülkiyeliler Birliğini bir mezunlar derneği diye görüyorum. Mülkiyeliler Birliğinin 



bir mezunlar derneği olarak ilk ve öncelikli olarak bir mezunlar derneği olarak faaliyet göstermesinde,  
yani varoluş sebebi olan Fakülteye destek, katkı, hizmetin ön planda olması gerektiğine samimi olarak 
inananlardan birisiyim. Çünkü biz olmasak siz olmazsınız, bizim varlığımızı sizin desteklemeniz lazım. 
Ama bir  mezunlar  derneği  olarak tabii  Türkiye’nin gündemdeki konularda tartışmanızı,  görüş beyan 
etmenizi bekliyoruz ama, asıl varoluş sebebinizin biz olduğunu bir daha hatırlatmak isterim. Bu hem bizi 
güçlü kılar, hem size katkı sağlar. Bunu gündeme getirmek isterim. Teşekkür ederim sayın Başkan söz 
verdiğiniz için.

Güngör AYDIN: Teşekkür ediyoruz sayın Dekana.

Necdet BİLGİN: Değerli arkadaşlar Eskişehir Şubesi Necdet Bilgin, hepinize merhaba diyorum. Biraz 
önce Sevilay Başkanın bahsettiği  Eskişehir  Şubesi ofisi  veya lokal  yeri  ile ilgili  bir-iki  cümleyle size 
bahsetmek isterim ne oluyor bitiyor diye. Eskişehir’de Odunpazarı diye bir semt var, eski tarihi binalar 
var bu semtte. Biz uzun süreden beri orada bir yer arayışı içerisindeyiz. Ama şöyle, bahçeli, 2-3 katlı bir  
yer aradığımızda bugüne kadar bulamadık. Şimdi vazgeçtik bahçesinden. Yani bir yer olsun da sonra 
daha sonra bahçelisini buluruz düşüncesiyle çalışmalarımıza biraz daha hız verdik. Eğer böyle bir yer 
bulur isek, Odunpazarı Belediyesi tarafından bu yer istimlak edilecek ve bize tahsis edilecek. Ondan 
sonra da bu yerin dış ve iç inşaatını Valilik yaptıracak. Bize de işte tahsis bedeli ne ise şu anda belli  
değil tabii, onu ödemek kalacak. Bir de içinin tefrişi kalacak. Durum budur. Ocak ayında bu ayın sonuna 
doğru bizim Şubenin genel kurulu var. Genel Kuruldan sonra bu işlemi hızlandıracağız. Benim Eskişehir 
şubesi ile ilgili olarak önemli bulduğum başka bir konu yok şu anda. Genel Merkezin çalışmalarından 
memnunuz. Onu da belirteyim bu arada. Tabii bütün konu gelir meselesi. Geliri de artırıcı faaliyetlerde 
bulunmak için çalışmalar yapmalarını da isteriz. Teşekkür ederim.

Güngör AYDIN: Şimdi  değerli  arkadaşlarım,  bu  ilk  veya benim katıldığım ilk  toplantıda,  gerçekten 
Mülkiye topluluğunu irdelerken, yalnızca içe dönük çalışmalarını değil, dışa dönük ya da demokratik 
anlamda demokrasiye ilişkin olarak çalışmalarını da gözden geçirmek durumundayız. Ancak isterseniz 
önce Sayın  Genel  Başkan tarafından ortaya  konulmuş  bulunan iç  sorunlar  konusundaki  tartışmayı 
tamamlayalım, sonra da izin verirseniz, uygun bulursanız, Mülkiyeliler Birliğinin konumu ve Türkiye’nin 
şu anda içinde bulunduğu koşullarda demokrasi savaşımı açısından yapması gerekenlere ilişkin de kısa 
bir gözden geçirme, değerlendirme yapalım istiyorum. Teşekkür ediyorum.

Fuat  ŞEN: (Yönetim  Kurulu)  Hoş  geldiniz.  Şimdi  Yalçın  hocamızın  demin  bahsettiği  bu  naylon 
Mülkiyeliler  meselesinde  ben  bir  şey  söylemek  istiyorum.  Biz  de  esasen  bu  konuda  bir  girişimde 
bulunduk. Yani Türk Patent Enstitüsüne gittik ve görüştük. İki aşamalı bir  şeyden bahsetmek lazım. 
Birincisi  eski  başkanlarımızdan  Ali  Çolak’ların  zamanında  bu  konuda  bir  girişimde  bulunulmuş  ve 
Mülkiyeliler  Birliği  ile  logomuzun korunması  sağlanmış.  Şimdi  bu  iktisadi  idari  bilimlerin  mülkiyeye, 
SBF’ye  dönüştürülmesi,  SBF’lerin  açılması  meselesi  gelince,  üstüne  bizim bir  de  bizi  temsil  eden 
ürünlerimizi kendimizin üretip, satmamız yahut, lisans payı almamız gibi bir amacımız da olunca bu 
isimleri nasıl koruyabiliriz diye hukukçular ile görüştük. Konu şu anda şu sıkıntıya götürmüş bizi. Daha 
önce  bu  isimlerimizin  korunabilmesi  için  bir  başvuruda  bulunulmuş.  Bu  başvuru  da  sonra  Patent 
Enstitüsü kabaca tarihsel olarak malolmuş bir simgenin korunması, markalaştırılması gerekçesiyle, yani 
bizim uyduruyorum bizim Arçelik gibi bir tescilleme yapmamız değil de, Boğaziçi Köprüsü gibi, Galata 
Kulesi  gibi,  yani  topluma  malolmuş,  tarihe  malolmuş,  bu  nedenle  de  herkesin  bu  ismi  kullanmak 
üzerinden fayda sağlamaması gibi bir gerekçeyle Mülkiye, Mülkiyeli kimdir ve nereden mezunlar sayılır 
gibi gerekçeleri koyarak bu ismi korumuş. 2011 yılında bununla ilgili bir karar gelmiş. Fakat orada şöyle  
bir sorunumuz var. Bu tarihsel bir değerin markalaşması gibi değerlendirildiği için, söylediğim şeyler çok 
hukuki değildir ama kabaca derdimi anlatma peşindeyim, ikinci paragrafta şunu koymuş: Doğrudur bu 
isim  sizi  temsil  eder,  Mülkiyeliler  Siyasal  Bilgiler  Fakültesi,  SBO  mezunları,  ama  bu  siz  de 
kullanamazsınız.  Özellikle  ticari  bir  işle  ilgili  bunu  söylüyor.  Yani  biz  kendi  ismimizi  herkese  karşı 
koruyoruz,  ama bunu bir  meta üretip  satma,  yayın hakkı  elde etme,  alamet-i  farikamızın bir  yerde 
kullanması gibi sebeplerden dolayı kullanıp gelir elde etmek istediğimizde biz de kullanamıyoruz. Ama 
biz bunu dile getirirken, bununla yetinmedik, dedik ki, biz okulumuzun da bu isim karşısında kendisini  
nasıl  koruyacağını,  bu  saldırılara  nasıl  kendisini  koruyacağını  merak  ediyoruz,  nasıl  bir  işbirliği 
yapıyoruz. O zaman yanılıyor  olabilirim ama, o zaman da şöyle bir  sorun gündeme geldi.  YÖK’ten 
dolayı okulumuzun bir tüzel kişiliği yok, işlemlerini daha çok rektörlük üzerinden yürütebilir. Hatta resmi 
olarak söylemiyorum ama, şöyle bir ara yol olabilir mi diye de konuştuk oradakilerle biz neden ticari  
olarak zaten bize ait olan bir şeyi kullanmamıza izin vermiyorsunuz gibi bir başvuru yapacağız, hatta bu 
başvuruda zımni olarak okulla görüşüp bu yüzden bunu dillendirmedik, okulla da görüşelim, sizlerin de 
görüşlerini alalım diye, burada üç tane amblemimiz yerine, 6 tane amblemimiz, yani hem Birliği temsil 
eden,  hem  okulu  temsil  eden  bunları  kullanarak,  ticari  olarak  da  kullanmak  istediğimizi,  bize  ait  
olduğunun tescil edilmesini isteyelim. Bu birkaç gerekçeyle, neler olabilir, hayır kullanamazsınız tarihe 



malolmuş, siz zaten Siyasal Bilgiler Fakültesi adına bunu niye korumak istiyorsunuz ki, Siyasal Bilgiler 
Fakültesi kendisini koruyamıyor mu gibi gerekçelerle doğal olarak reddedecektir. Ve biz bunu aşabilmek 
için mecburen zaten dava yoluna gitmek zorundayız. İşte o zaman okulun da uygun görmesi sözkonusu 
olursa, okul da tamam kardeşim dava devam ediyor, bizi de katmış olabilirler ama, biz bundan rahatsız 
değiliz meyanında bir gerekçesi olursa, mahkeme kararı da lehimize tecelli ederse, her ikisini birden 
kullanma gibi  şansımız  olabilir.  Benim şu anda söylediklerimiz  temelde hamdır,  ama bunları  okulla 
birlikte  değerlendirmek  üzere  Yönetim  Kurulunda  bir  görüş  birliğine  vardık,  bugünlerde  zaten 
okulumuzu bu konuda rahatsız etmeyi düşünüyorum. Onu ben bir belirtmiş olayım dedim. 

Aslında bu arada sms’ler üzerine de bir şeyler söyleyelim. İkinci konu da biliyorsunuz internet sitemizi 
yönetim kurulu olarak faaliyete aldık. Geliştiriyoruz sürekli. Bizden önceki yönetimin yönetimin başlattığı  
bir çalışma vardı. Üyelerimizin aidatlarını kısa mesaj yoluyla ödeme yöntemi. Daha önceki Danışma 
Kurulu toplantısında belirttiğimiz üzere servis sağlayıcılarından bir  tanesi  henüz devreye girmemişti, 
vodafone. Vodafone da bu işi tamamladı. Özgür Kabayel arkadaşımızın temelde çabaları oldu, esas 
onun emeği çoktur bu işte. Şimdi biz her üç operatör üzerinden aidatları tahsil etmeye başladık. Bu 
sayıyı  daha  doğrusu  artırdık,  zaten  başlamıştı  ekimden  önce.  Genel  olarak  fikir  vermesi  için 
söylüyorum, eğer yanılmıyorsam sayı şu anda 650 civarına ulaştı. Yani şu anda Mülkiye mezunlarından 
650 kadar üyemiz talimatları verdiler, şubeler bunun içinde yoktur, olmaması konusunda da kendilerini 
uyarmıştık  zaten,  sayı  da  gittikçe  artıyor.  İkinci  bir  husus  bununla  bağlantılı  olarak,  biz  web  sitesi 
üzerinden yine aidatları  kredi  kartıyla  ödemeleri  için,  yine Özgür arkadaşımızın çabaları  ile  Garanti 
Bankası  ile  anlaşma yaptık.  Bu uygulamanın  ikinci  bir  parçası  olarak  sanal  mağazayı  da  yakında 
hizmete alacağız ve geliştireceğiz. Tabii bu konuda sorular geldiği için son olarak bunu söyleyerekten 
kapatayım, kredi kartı ile aidat ödeme sistemini kurduğumuz zaman esasen Birliğimizin daha az kaybı  
oluyor. Çünkü birçok dernek sms işi üzerinden aidat tahsilatını yürütmeye başlamış olmakla birlikte, 
bunun bir komisyonu var. Biz bir yıllık aidatı aslında sms’le tahsil ettirdiğimizde % 10’unu ilgili firmaya 
ödemek zorundayız. Bununla ilgili fiyat araştırması da yaptık, ancak daha düşük bir şey bulma şansımız 
olmadı.  İşte  bu  kredi  kartıyla  da  tahsilat  3  aylık,  6  aylık,  yıllık  gibi  devreye  aldığımız  zaman, 
ödemelerinizi yaptığınızda bu komisyonlardan kurtulmuş olacağız. Ona da burada bildirmiş olayım.

Garanti Bankası’nın sadece yazılımını kullanıyoruz, bunun sebebi de şu: Zaten bu tip firmaların server’ı 
üzerinden  bu  işi  yaptığınızdan  dolayı  güvenlik  sistemlerini  de  onlar  zaten  halletmiş  oluyor.  Kendi 
güvenlik  sertifikaları  ve  uygulamaları  olduğu  için  herhangi  bir  kredi  kartıyla  ama  Garantinin  bize 
sağladığı  bu  yazılım  üzerinden,  aidatlarımızı  ödeyebileceğiz,  bağış  da  yapabileceğiz  yahut  sanal 
mağazadan alışveriş de yapabileceğiz. Bunların çalışmalarını devam ettiriyoruz.

… İş Bankası logolu kredi kartlarımız vardı, onların belli bir miktarı derneğe aktarılacaktı. Ne durumda 
acaba?

Özgür Kabayel: Ayda 650-700 lira gibi bir para geliyor oradan.

Güngör AYDIN: İç sorunlar konusunda başka konuşmak isteyen var mı?

Erel TELLAL: Vakıf Yönetim Kurulu üyesiyim. Sayın Dekan mezunlar derneği kimlerin öne çıkması 
gerektiğini söyledi ama, Sayın Başkan alçakgönüllü olduğu için, şunu söylemedi. Olmayan bütçesinden 
bir 10 tane bilgisayar sağladı Mülkiyeliler Birliği, üstelik yanılmıyorsam, bu 10 tane daha İzmir Şubeden 
galiba ama o. Bir 10 tane daha sağlayacak gibi görülüyor. Yani bu işbirliğinin sürdüğünün altını çizmek 
istedim, belki de haberiniz yoktur, bildireyim istedim.

Yalçın KARATEPE: Ben konuşmamda Mülkiyeliler Birliği ile Fakülte arasındaki diyaloğun ne kadar iyi 
olduğunu belirtmiştim zaten ama, detaya girip şu kadar şu, bu kadar bu demek için burasının uygun bir  
yer olmadığını düşündüm. Yoksa biz destekleri her açıdan önemsiyoruz, İzmir’den geçen hafta 10 tane 
bilgisayarımız  geldi  genç  araştırmacılarımızın  kullanımına  sunduk.  Merkezden  10  bilgisayarımız 
yaklaşık 2 ay önce geldi sanırım kullanıma sunuldu, katkıların artarak süreceğine de inanıyoruz.

Güngör AYDIN: Teşekkür ederim, Sayın Dekan’dan bir özür borcum da var. Ben kendisini toplantıyı  
açarken fark edemediğim için selamlamadım özür dilerim.

Şimdi değerli  arkadaşlarım, eğer iç sorunlar konusunda öneri  ve eleştiriler  yoksa,  kısaca benim de 
düşündüğüm  konuda  bir  görüşme  açabilir  miyiz?  Oylarınıza  sunacağım.  Daha  doğrusu  oylarınıza 
sunmakla  birlikte,  eski  bir  genel  başkan  olarak  Mülkiyeliler  Birliği’nin  ve  Mülkiyelilerin  Demokratik 
Örgütü  olarak,  örgütümüzün  ülkemizin  temel  sorunları  konusunda  bir  sivil  toplum  örgütü  olarak, 
görevleri olduğu ve bunun çok büyük önem taşıdığını, hele Türkiye’nin bugün içinde bulunduğu kaotik  
süreçte bunun öne geçirilmesi  gerektiği  kanısındayım. İsterseniz bu konuda bir  görüşme başlatalım 
uygun bulursanız. Ben eğer uygun bulursanız o konuda kısaca önce görüşlerimi sunmak istiyorum. 



Sonra da değerli arkadaşlar kuşkusuz kendi görüşlerini ortaya koyacaklardır.

Eğer uygun buluyorsanız o zaman sanıyorum ki, ikrar durumuyla karşı karşıyayız ben bu konuda bir 
görüşme açmak istiyorum.

Çok  değerli  arkadaşlarım,  Mülkiye  topluluğu  ve  Mülkiye  154  yıllık  tarihsel  yaşamında  Türkiye’de 
aydınlanmanın,  çağdaşlaşmanın,  yönetimde modernleşmenin  en  önünde gelen  kurum olagelmiştir. 
Kuşkusuz  Cumhuriyet  devriminin  önemli  bir  hedefi  çağın  yönetim  felsefesine  ulaşmaktır,  yani 
demokrasiyi gerçekleştirmektir. Ama Türkiye’de bugün görebildiğimiz kadarıyla din merkezli, arkaik bir 
iktidar, on yıldır, onbir yıldır yönetimde bulunmakta, ancak demokrasiden önemli sapmalar içine girmiş 
bulunmaktadır,  daha  doğrusu  bir  başka  deyimle,  demokrasi  içinde  din  merkezli  olduğu  için  yer 
alamamış bir  iktidarla karşı karşıyayız. Çünkü bildiğiniz gibi demokrasi insan merkezli,  sivil  topluma 
dayanır ve özgür bireylere dayalı insan merkezli sivil  toplumun ürünü olmayan bir  parti demokrasiyi 
savunan,  demokrasi  yelpazesinde yer  alan  bir  parti  olamaz.  Ama Türkiye  öteden  beri  sivil  toplum 
örgütleri  zayıf  olan  bir  ülkedir.  Cılız  olan  bir  ülkedir.  Nitekim  demokrasinin  bugüne  değin 
yerleştirilememiş  olmasında  bu  cılızlığın  önemli  rolü  olmuştur,  daha  doğrusu  bir  başka  deyimle, 
Cumhuriyeti  ve  Cumhuriyeti  amaçlayan  demokrasiyi  amaçlayan  Cumhuriyetin  felsefesini  bugüne 
uyarlayarak  demokrasinin  yerleştirilmesi  konusunda  bir  bağlaşma  içine,  Cumhuriyet  ve  demokrasi 
güçlerinin girememiş olmasıdır.  Bugünkü sorunlara genelden baktığımızda bugünkü ülkemizin temel 
sorununun bu din  merkezli  demokrasi  dışı  iktidar  sorunu değildir.  Trilyon  dolarlara ve daha önemli 
olarak onbinlerin ölümüne yol açan ve bütün halkımızın barış yolundan, demokrasi yolundan, insan 
hakları  yolundan,  hukuk  yolundan  çözülmesini  istediği  kürt  sorunu da  değildir.  Bu ülkemizin  temel 
sorunu militarist özlüğü, anti-demokratik bugünkü anayasa sorunu da değildir. Ülkemizin temel sorunu 
demokratik  bir  iktidar  seçeneğinin  yokluğu  ve  demokrasi  sorunudur.  Çünkü  demin  söylediğim 
birbirinden çok önemli üç sorun da ancak demokrasi içinde çözülebilir. Temel sorun olan demokrasiyi 
çözmediğiniz sürece ya da demokrasiyi yerleşik bir düzen haline getiremediğiniz sürece, bu sorunlar  
çözülmeyecektir. Görebildiğim kadarıyla Mülkiyeliler Birliğinin varolan yönetimi son yıllarda sadece şu 
andaki  yönetimi  ifade  etmiyorum,  Türkiye’nin  demokrasi  savaşımının  gündemini  yeterince 
yakalayabilmiş değildir. Ve Mülkiyeliler Birliği’nin Mülkiye topluluğunun demokratik örgütü Mülkiyeliler 
Birliği’nin 1980’lerde Türkiye’nin en güçlü, bütün sivil toplum örgütlerini sürükleyen bir konuma getirilmiş  
bulunuyorken,  son  yıllarda  bir  hayli  gerilemiş  ve  sivil  toplum  örgütleri  arasında  çok  ciddiye  alınır 
olmaktan çıkmıştır.  Veya bir  başka deyimle, sivil  toplum örgütlerini  sürükleyen bir  konumda değildir. 
Öyleyse  eğer  demokrasiyi  yerleştirmek  istiyorsak  ülkemizi  bu  demokrasi  dışı  iktidarın 
hegemonyasından kurtarmak istiyorsak, önce sivil toplum örgütlerinin kendi aralarında ve giderek tüm 
demokrasi güçleri arasında bir bağlaşma sağlayarak, bir demokratik iktidar seçeneğinin üretilmesinin 
sağlamaktır. Bu yapılmadığı sürece Türkiye’de demokrasi konusundaki tökezlememiz devam edecek, 
dünya  demokrasi  ligindeki  yerimizi  alabilmekten  uzak  kalmayı,  olmayı  sürdüreceğiz.  Ben  bu  kısa 
açılıştan  sonra  izin  verirseniz  arkadaşlarıma  söz  vermek  istiyorum.  Bu  konuyu  değerlendirmek 
durumundayız. Değilse Mülkiyeliler Birliği olarak şu anda bütün sivil toplum örgütlerini sürükler duruma 
gelmiş  olan  bir  Mülkiyeliler  Birliğinden  bugün  fazla  etkili  olmayan  bir  konuma  gelmişsek  bunu 
irdelemeliyiz. Yeniden Türkiye’nin bugünkü gündemini yakalamalıyız. Ve bu konuda üzerimize düşen 
görevi yapmalıyız diye düşünüyorum. Bu konulara girdiğim için beni bağışlayacağınızı umarım. Ancak 
bu bizim için  yaşamsal  bir  konudur.  O zaman Mülkiye  topluluğu olarak  sadece içe dönük konuları 
üzerinde  çalışmayı  sürdürürüz  ama,  Türkiyenin  sıradan,  zayıf,  silik  bir  sivil  toplum örgütü  olmaya 
dönüşürüz. Hepinize önce bu konudaki düşünceleri dinlemiş olduğunuz için teşekkür ediyorum.

Sevilay ÇELENK: Ben birkaç şey söyleyebilir miyim bununla ilgili?

Güngör AYDIN: Buyrun sayın Genel Başkan.

Sevilay ÇELENK: Güngör Beye çok teşekkür ediyorum. Aslında bu diğer çalışmaları da çok içe dönük 
çalışmalar  olarak  düşünmemek  gerekir.  Ne  dergi  böyledir,  ne  söyleşiler,  ne  de  diğer  faaliyetler.  
Mülkiyeliler Birliğinin, 80 sonrasında öyle bir dönemi gerçekten oldu. Bütün sivil toplumu, en azından 
Ankara muhalefetini arkasından sürükleyen bir örgüt olmasa bile çok aktif bir rolünün olduğu bir dönem 
oldu. Ama bana kalırsa, konjonktür çok değişmiş durumda. Aynı biçimiyle bugün varlık göstermek için 
herhalde  çok  başka  şeyler  de  gerekiyor.  Bizim  hani  buradaki  anlayışımız  nedir?  Belki  onu  biraz 
konuşabiliriz.  Sonuçta  elbette  Mülkiyeliler  Birliği  demokratik  toplum yaşantısına  katkıyı  amaçlaması 
gereken bir kurum. Başından beri de böyle olmuş. Ama bu katkı nasıl yapılacak, orada farklılaşmalar 
ortaya  çıkabilir.  Genel  Kuruldan beri  hep bunu söyledik,  sonuçta Mülkiyeliler  Birliği  bir  nihai  amacı 
nedir? Örgütlü toplumdur, onun bir parçası olmaktır. Böyle bir örgütlenmedir. Bundan bağımsız olarak, 
birliğimizin önemini bir mezunlar örgütüne indirgeyici bir yaklaşım elbette olamaz. Fakat burada da hani 
zaten homojen olmaktan çok uzağız, bu onbin üyeyle, beş binin aktif olduğunu düşünürsek bu yapının 



içerisinde  bir  homojenlik  elbette  sözkonusu  olamaz.  Fakat  şu  toplulukta  bile  çok  farklı  politik  
perspektiflerin olduğunu biliyoruz. Burada bir tavır alırken bu tavır, çoğu zaman bütün bir yapıyı dikkate 
alıp, elbette ilkesel olarak bizi geriye düşürmeyecek, kendimizi tarif ettiğimiz ilkeler temelinde kalacak 
biçimde hareket  etmek gibi  bir  tavır  oluyor.  Ama biz  daha çok  bu  tavır  almayı,  burada yaptığımız 
etkinliklerle sürdürmeyi öne çıkardık. Diyelim ki, Suriye ile ilgili bir gündem var, bir savaş meselesi var,  
kıyısına yaklaştığımız bir savaş. Biz burada Suriye toplantısı yapıyoruz. Çarşamba söyleşisinde bunu 
tartışıyoruz. Ya da işte gündemle örtüşen toplantılar yapmak, bunun metinlerini kamuoyu ile paylaşmak. 
Elbette  katılabileceğimiz,  toplumsal  muhalefetle  bulaşabileceğimiz  bütün  mecralarda  da  yine  kendi 
ilkelerimize en genel paylaştığımız ilkelerle uyumlu olması koşuluyla dahil olduk, burada da canlanma 
hedefliyoruz.  Ama  benim  kişisel  kanaatim,  Mülkiyeliler  Birliği’nin  böyle  rolünü  de  bu  anlamda  çok 
abartmamak gerekiyor. Belki bunu söylediğime pişman olacağım birkaç gün sonra ama… biz Fakültede 
çok nezih bir toplantı yaptık 4 Aralık’ta 153. kuruluş yıldönümü toplantısı. Bütün konuşmalar çok güzeldi  
bana kalırsa. Fakat birkaç gün sonra bunu da sanırım benden başka gören olmadı, bir gazetede bir 
Mülkiyeli  yazdığı  köşe yazısında,  “153.  kuruluş yıldönümümüz terör  örgütünün şovuna sahne oldu” 
dedi. Ben bunu moral bozucudur diye paylaşmadım kimseyle. Mülkiyeliler Birliği üyesi olmadığı için vs. 
kendiyle övündüğünü belirterek bitirmiş yazıyı. Buna bir cevap yazmaya değer bulmadım, birçoğumuz 
oradaki toplantıdaydık. Toplantının o güne kadar koymadığım video kayıtlarını sayfamızdan paylaştım. 
Siz  de  tekrar  bakabilirsiniz.  Bunun  gerekçesi  olarak  da  işte  benim  konuşmamda  SBF’li  öğrenciler 
arasında  Mahir  Çayan’ı  anmış  olmamdan,  Sayın  Dekanımızın  birkaç  temel  meseleye  değinmemiş 
olması  gibi  meselelerden  çıkarak,  ama  her  nasılsa  böyle  bir  noktaya  vardırıyor.  Şimdi  bu  yapı  
içerisinde,  ortak  söz,  ortak  politik  tavır  üretmek  güç.  İnsanların  kafalarında  çok  kalıp  yargılar  var. 
Dolayısıyla bir yönetimin yaptığı çok çabuk karalanabiliyor, vs. Her yaptığımız işte iki kere düşünmek 
zorunda kalıyoruz. Ama yine de baştan beri her konuda açıklama yapan, sürekli bir eylemliliğe teşvik 
eden bir yapı olmaktan çok, gerçekten bizim gibi sivil  toplum örgütlerini, öğrencilerimizi, üniversiteyi  
etkileyen,  daha doğrudan ilişkili  olduğumuz konularda açıklamalar  yaptık. Görebildiğim kadarıyla bu 
açıklamalar beğenildi, paylaşıldı. Fakat böyle sürekli konuşan bir yer olmak gibi bir hedefimiz yoktur. 
Kendi  çapımızı  dikkate  alarak,  kendi  temel  yapımız  içinde  çatlaklara  yol  açmadan,  bir  arada 
durabileceğimiz her yerde duruyoruz. Ama bunu daha çok etkinliklerimize yansıtarak, burada tartışma 
açarak, yoksa böyle yönetimden iki kişinin oturup yazdığı bildirilerle ortaya çıkmak biraz, daha önceki 
bir toplantıda Faruk hocamız söylemişti, sahiden eski bir yöntem. Onun dışında da bir sürükleyici güç 
umarım  bir  gün  oluruz,  elbette  herkes  kendi  örgütünün  böyle  olmasını  ister.  Ama  hani  geçmişle 
karşılaştırmaları  biraz değişen konjonktürü de dikkate alarak yapmakta yarar  var  gibi  geliyor  bana. 
Bundan imtina eden bir yönetim yok, sadece bunu söylemek istedim.

Güngör AYDIN: Teşekkürler Sayın Genel Başkan. Buyursunlar efendim söz almak isteyenler.

Ali  ÇOLAK:  Teşekkür  ederim Güngör  Abi.  Şimdi  ben de Sevilay’ın  bıraktığı  yerden,  başkanımızın 
bıraktığı  yerden devam edeyim. Şimdi Güngör abinin söylediklerine iştirak etmemek mümkün değil. 
Yani Mülkiyeliler Birliği’nin böyle bir pozisyonu, böyle bir toplumsal sorumluluğu elbette var. Bu pek çok 
üye tarafından hani bütünüyle bir ortaklaşma olmasa bile, bir ideolojik çizgi, bir ideolojik hat anlamında,  
ben bu toplumsal sorumluluğun bilincinde olunduğunu düşünüyorum üyeler tarafından da. Ancak 1980 
yılındaki Mülkiyeliler Birliği, 1980 yılındaki Türkiye koşulları çok farklı koşullardı. Bütün siyasi partilerin 
kapatıldığı bir ortam. Bütün meslek birliklerinin, sendikaların hemen hemen ya da meslek örgütlerinin, 
derneklerin, TÖB-DER gibi, TÜM-DER gibi pek çok örgütün kapatıldığı bir dönemde, Mülkiyeliler Birliği 
o dönemde kapatılmamış neredeyse tek örgüttü. Yani sadece meslek örgütleri var, dernek düzeyinde 
hani o kadar az örgüt var ki. Mülkiyeliler Birliği bu dönemde bütün baskı koşullarına rağmen, 12 Eylülün 
getirdiği  baskı  koşullarına  rağmen,  çok  büyük  bir  işlev  üstlendi.  Gerçekten  toplumsal  muhalefetin 
yeniden  oluşturulmasında  öncülük  etti.  İnsan  Hakları  Derneğinin  kuruluşundan,  film  festivallerinin 
oluşturulmasına kadar, muhalif aydınların kürsüsüne dönüşmeye kadar, cezaevinden çıkan 12 Eylülün 
zulmüne uğramış pek çok muhalif  aydının platformu olarak, Mülkiyeliler Birliği  bir işlev üstleniyordu. 
Ama  gerçekten  bu  çok  da  konjonktürel  bir  şey.  Bugünkü  konjonktüre  baktığımızda  bütün  meslek 
örgütleri faaliyette, sendikalar faaliyette. Toplumsal muhalefetin güçsüzlüğü ya da işlevsizliği, yetersizliği 
sadece  Mülkiyeliler  Birliğinin  pozisyonuna  indirgenebilecek  bir  durumda  değil.  Bu  bir  realite  artık 
Türkiye’de.  Yani  siyasi  partiler  düzeyinde de,  siyasal  muhalefet  düzeyinde de,  toplumsal  muhalefet  
düzeyinde  de  bir  etkisizlik,  koca  DİSK’in  üye  sayısı  100.000’in  altında  arkadaşlar.  Bugün  için  50-
60.000’ler  seviyesinde.  50-60 bin  seviyesinde diye biliyorum,  belki  onun da altında.  Yani  Türkiye’yi 
sarsan 15-16 Haziran eylemlerini,  işte 77-78 1 Mayıslarını  organize eden Türkiye’yi  sarsan DİSK’in 
durumu  bugün  ne  durumda?  Ana  muhalefet  partisi  CHP  %  42’lerden,  yani  politik  pozisyonunu 
tartışmıyorum oransal olarak, topluma nüfuz etme açısından, toplumu yönlendirme, dönüştürme, ileriye 
taşıma anlamında ne durumda? Her bir meslek örgütü açısından çok büyük sorunlar var. Tabipler Birliği 
çok  büyük  sorunlarla  uğraşıyor,  yani  hem  mesleki  düzeyde  hem  toplumsal  sorunlara  müdahale 



konusunda  çok  etkisiz,  kendi  mesleki  alanında  bile,  sağlıkta  büyük  bir  dönüşüm yaşanıyor,  sağlık 
giderek hak alanı olmaktan çıkartılıp, bir Pazar, bir meta alanı haline getiriliyor, alınıp satılan bir alan 
haline  getiriliyor.  Kamu  hastane  birlikleri  oluşturuldu,  özerklik,  kamu  hastane  birliklerine  özerklik 
getirilecek, arkasından da kamu hastane birlikleri, parsel parsel satılacak. Böyle bir süreç yaşanıyor.  
Tabipler  Birliği’nin  etki  düzeyini  görüyoruz.  Bu meseleyi  bile  tartışamıyor  yeterince.  Aynı  şey  diğer 
meslek örgütleri için de geçerli. Yani yargı reformu adı altında yapılan HSYK’nın ve yüksek yargının 
siyasal iktidarın uzantısı haline dönüştürülmesi sürecinde Baroların ne kadar sesi çıktı. Ya da bu ses ne 
kadar  toplumda  yankısını  buldu,  etkisini  buldu,  karşılığını  buldu.  Bütün  bunlarla  birlikte  düşünüp, 
Mülkiyeliler  Birliği’nin  hacmini,  yapabileceklerini  iyi  tahlil  etmemiz  gerektiğini  düşünüyorum. 
Söylediklerine Güngör Abinin yapmamız gerektiği  noktasında hemfikirim. Bu bizim sorumluluğumuz, 
ama yapabileceklerimizi de mevcut konjonktürü, durumu, Türkiye’nin içinde bulunduğu şartları göz ardı 
etmeden,  çok  da  abartmadan  yapabileceklerimizi  doğru  tanımlayarak,  doğru  tarif  ederek, 
kaldırabileceğimiz kadar yükü alacak biçimde çaba içerisinde olmalıyız diye düşünüyorum. Teşekkür 
ederim.

Güngör  AYDIN: Sayın  Başkan  teşekkür  ediyoruz.  Ben  izin  verirseniz  sayın  Muharrem  Bey  izin 
verirseniz, birkaç cümle söylemek istiyorum. Bir örnek olumsuz örnek olarak: Demokrasi mücadelesi bir 
bağlaşıklar sorunudur. Cumhuriyet ve demokrasi güçleri bugün bağlaşma bilincinden yoksun oldukları  
için % 91,5 oranında bulunmalarına karşın % 8.5’u oluşturan şeriat güçlerinin örgütlenmesine yenik 
düşmüştür.  Bir  çok  olumsuz  örnek  vermek  istiyorum.  Türkiye  Mühendis  Mimar  Odaları  Birliği  
konusunda, bunu burada söylemekte büyük yarar görüyorum. Sayın Ali Başkan da vardı, bir defasında 
sol sivil toplum örgütlerinin bir araya gelerek bir sol demokratik iktidar seçeneği oluşturmalarına öncülük 
etmeleri,  bu  amaçla  partiye,  partilere  soldaki  demokrasi  yelpazesindeki  partilere  bir  demokrasi  
bildirgesini imzalamaları konusuna çağrıda bulunmaları konusunda bir öneri ile ilettiğimizde, bugün şu 
anda Türkiye Mimar Mühendis Odalarının Genel Başkanı Türkiye’de iktidarın solun ya da sağın elinde 
olması bizi ilgilendirmez dedi, hiç ilgi göstermedi. Bugün mimar mühendis odalarının sonu getirilmek 
üzere çeşitli  yasa önerileri ile. Şimdi demokrasi nerede diye bağırıyor. Şimdi arkadaşlar, sivil toplum 
örgütleri  son  derece  önemlidir.  Ve  bunlar  önce  bağlaşma  bilincine  ulaşmadan,  siyasal  partilerin 
demokrasi yelpazesinde yer alan siyasal partilerin bir bağlaşmaya girmeleri hiç olanaklı değildir. Buna 
sivil  toplum örgütleri  öncülük edebilir,  etmek durumundadır.  Ben bunu belirterek, bu olumsuz örneği  
sayın Ali Başkan tanıktır, bizi hiç ilgilendirmez, biz bildiğimizi okuruz, solda olmuş, sağda olmuş, iktidar 
şunun elinde olmuş,  bunun elinde olmuş diyen sekter  anlayışlar  halen sivil  toplum örgütlerinde yer 
bulmaktadır, bunu belirtmek istiyorum.

Muharrem KILIÇ: Teşekkür ederim sayın Başkan. Ben aslında çok kısa konuşma yapmak istiyorum. 
1980’li yıllarla bugün gerçekten farklı. 1980’li yıllarda Mülkiyeliler Birliğini aktif bir örgüt halinde yönetmiş 
olan sayın Güngör Aydın tabii ki, kaygılarında, özlemlerinde çok haklı. Ama konuşmasında dikkatimi 
çeken bir şey oldu. Aslında kendisi de değişmiş. Güngör abi, sivil toplum örgütleri diyorsun, öyle bir  
kavramı kullandınız, oysa biz o zamanlar böylesi kavramları pek sevmezdik. Yani hayat bizi değiştiriyor.  
Ben  sayın  başkanımızın  ve  Ali  Başkanın  dediği  gibi,  durumun  çok  ciddi  değiştiği,  farklılaştığı 
kanısındayım. O bakımdan yapabileceğim öneriler şunlar benim: Biz Mülkiyeliler Birliği’ni etkili, toplum 
hayatında olumlu yönde rol oynayabilen bir örgüt yapabilmemiz için, 4 konuda dikkatli olmamız lazım.

Bunlardan birincisi; kendi içimizde birliliğimizi, sürekliliğimizi, kucaklayıcılığımızı sürdürmemizdir. Bu çok 
önemli bir şeydir. Ve şimdiki yönetimimizin bu yönde olumlu davrandığını, olumlu adımlar attığını ve 
buna  çaba  gösterdiğini  görmekle  çok  memnunum.  Bu  birliktelik,  süreklilik  ve  kucaklayıcılık 
dışlamamazlık yani, çok boyutludur. Bunun bir ayağında Fakültemiz vardır, öğrenciler vardır, mezunlar 
vardır. Buna çok dikkat etmemiz gerekir. Tabii çalışanlar olduğunu geçen toplantıda söylemiştim. Bu da 
ihmal edilecek bir şey değildir.

İkinci  dikkat  etmemiz  gereken  şey:  Yaptığımız  işi  iyi  yapmaktır.  Yani  kaliteli  bir  Mülkiyeliler  Birliği 
yönetimi göstermektir. Ne demek Mülkiyeliler Birliği’nin kaliteli iş yapması. Örneğin şu toplantıyı düzgün 
yapmaktır.  Üyelerle ilişkiyi düzgün yürütmektir. Aidat toplayabilmektir.  Dergiyi  iyi  çıkarabilmektir.  Yani 
küçük küçük sayın Başkanımızın tek tek saydığı işleri kaliteli biçimde yapmaktır. İkinci iş budur. Bu asla 
küçümsenmemelidir.  Çünkü  demokratik  kitle  örgütlerinde  aslolan  asla  kendi  vazifesi  olmayan,  asli 
olmayan başka alanlarda öncülük etme sevdasına kapılmamak, kendisinin asli işini iyi yapmaktır. Eğer 
öyle olursa o örgüt büyür. Ya değilse, küçülür, marjinalleşir, bölünür, parçalanır. Bunu Türkiye çok acı bir  
biçimde 80 öncesinde de yaşadı. O büyük örgütlerimiz bu nedenlerle yani kendi alanındaki işini doğru 
yapmak yerine başka alanlarda iddialı olmak gibi bir sevdaya kapıldığı için bunun ölçüsünü kaçırdığı 
için  daha  doğrusu,  paramparça  oldu.  Buna  dikkat  etmemiz  gerekir.  Kendi  küçük  işlerimizi,  somut 
işlerimizi iyi yaparsak başarılı oluruz.



Üçüncü bir nokta dikkat etmemiz gereken: tabii demokratik kitle örgütleri ile bağımızı koparmamamız 
gerekir.  Yani  bu  ilişkiyi  canlı  bir  biçimde  sürdürmek  çok  önemlidir.  Mülkiyeliler  Birliğini  etkinliğini 
artırmanın yolundan biri,  üçüncü yapacağımız budur. Tabipler Odasıdır, Sendikalardır, Barolardır, vb. 
örgütlerdir, bunlarla kaliteli düzgün ilişkiyi canlı bir biçimde yürütmek önemlidir.

Dördüncü  konu  ise  doğru  ilkeleri  savunmaktır.  Yani  belli,  o  günün  konjonktörel  ortaya  çıkmış 
taraflarından birinin yanında olmak, birine karşı olmak gibi bir tutum yerine doğru ilkeleri savunmaktır. 
Bence bu doğru ilkeler de dört tanedir: Demokrasidir, barıştır, laikliktir ve hukukun evrensel kuralları, 
yani  adalettir.  Bunların  bunun  Türkiye’de  hiçbirisi  yok.  Türkiye’de  maalesef  bunların  savunulması, 
dillendirilmesi gerekir. Bu bizim itibarımızı artırır, gücümüzü artırır ve doğru bir şey yapmış oluruz. Taraf  
tutmak  bu  anlamda,  bu  ilkelerin  tarafını  tutmak  anlamında  önemlidir.  Tabii  ki  tarafı  tuttuk  diye 
Mülkiyeliler Birliği böyle yaptı diye herkes de sizin gibi düşünecek değil. Ama en azından kendimizi 
ezdirmeden,  yıpratmadan,  bütünlüğümüzü  de  bozmadan  bu  doğru  ilkeleri  savunmak  bizim  işimiz 
olmalıdır. Önerilerim benim bunlardır. Yönetime en başta söylemem gereken şeyleri şimdi söylüyorum, 
sayın  Dekanımıza,  toplantıya  katılan  Güngör  abi  başta  olmak  üzere,  İhsan  Başkanımıza,  Ali 
Başkanımıza ve de başarılı  bir dönem geçiren genç yönetici arkadaşlarımıza, ilk yıllarında olmasına 
rağmen teşekkür ediyorum, başarılarının devamını diliyorum.

Güngör AYDIN: Teşekkür ederiz sayın Kılıç, başka söz almak isteyen var mı? Buyursunlar.

Onur  İSLİM:  Toplantıya  katılanları  saygı  ve  sevgiyle  selamlıyorum.  Öncelikle  Muharrem  abinin 
söylediğine bir ilave yapmak istiyorum, belki bir beşinci madde. Mülkiyeliler Birliği’ne sıkı sıkı sarılmak 
ve sahip çıkmak gibi bir başlıkla. Yaşadığımız günler ve bugünlerde yaşadıklarımız hepimizin zihninde 
bazı şeyler yaratıyor. 5-6 sene önce yine burada bir danışma kurulu toplantısında o zaman da danışma 
kurulu  üyesiyken,  tutanaklarda  muhtemelen  vardır,  Ali  hatırlar  konuşmamı,  kötü  bir  öngörüde 
bulunmuştum. Bir  tür  hayal  paylaşmıştım. Şöyle;  biraz önce sayın Başkanın ifade ettiği  Mülkiyeliler  
Birliği’nin homojen olmaması noktasından hareket ederek okulu bitiren bütün Mülkiye mezunu sıfatını  
taşıyan herkesin buraya üye olma hakkı var, teorik olarak. Bunu denetleme gibi bir mekanizmamız da 
yok.  Engelleme gibi  bir  tutum içine girmemiz  de mümkün değil.  Belki  grup grup üyelik  başvuruları 
yapıldığı zaman, bunların şeylerin araştırma imkanı olabilir ama, bireysel olarak üyelik başvuruları, yani 
Mülkiyeliler Birliği üyeliği başvuruları normal prosedürüne göre yürür ve sonuçlandırılır. Bu noktadan 
hareket ederek şöyle bir hayal paylaşmıştım: Bunu yaparken de şu nedenle paylaşmıştım, o zamanlar 
hem toplantılara katılımlar, hem de genel kurullara katılımlar çok alt seviyelerde idi sayı olarak. Çok 
daha fazla sayıda insanın katılması ve sahiplenmesi gerektiği noktasından hareketle bunu söylemiştim. 
Söylediğim şudur: Varsayalım ki Mülkiyeliler Birliği’ne üye olan belirli hedefleri olan, belirli gruplardaki, 
belirli düşüncelerdeki insanlar bir gün kalksalar, toplu olarak genel kurula gelseler, aynı siyasi görüşteki 
insanlar,  adayları  ile  birlikte  genel  kurula  katılsalar.  Adayları  adaylıklarını  koysa,  birlikte  gelen 
katılımcılar da o adayı seçseler ve bu da bizim hiçbir zaman hayal edemeyeceğimiz bir Mülkiyeliler  
Birliği  başkanı ve hiçbir  zaman hayal etmek istemediğimiz bir  Mülkiyeliler Birliği  Yönetimine tekabül  
etse, ne yaparız acaba sorusunu sormuştum. Bu soruyu bugün yine sormak istiyorum. Sizi düşünceye 
sevketmek adına. İkincisi de dün yaşadığım bir şeyi paylaşmak istiyorum. Buradan bir kişisel olarak 
sonuç çıkardığım için değil, çünkü hala kafamda ne anlama geldiğini veya ne anlama geldiği konusunda 
bir  sonuca  ulaşmam  gerektiğini  bulamadım.  Yaşadığım  şey  şudur:  Dün  bir  çocukluk  arkadaşımın 
babasının vefatı nedeniyle Ankara dışında bir başka kentte bir cenaze törenine katıldım. Arkadaşımın 
babasının yeğeni şu anda bir mülki amir, bir kentin en yüksek mülki amiri, isim vermek istemiyorum.  
Cenazeye  iştirak  etmek  amacıyla  tabii  ki,  akrabalık  ilişkisi  nedeniyle,  ölen  kişinin  yeğeni  olması 
vesilesiyle geldi. Geldiği kentin en yüksek mülki amiri de ona başsağlığı dilemek üzere geldi. Her iki 
mülki  idare  amirinin  akrabalık  ilişkisi  olanını  hem  ismen  hem  cismen  tanıyorum,  Mülkiye  mezunu 
olduğunu biliyorum. Diğer kişiyi dün cismen gördüm, sonra araştırdım ismen de öğrendim. Onun da 
Mülkiye mezunu olduğunu öğrendim. Her ikisinin eşleri hanımefendiler de cenaze törenindeydi. Her iki 
eş hanımefendi de bugün ülkeyi yönetmekte olan sayın devlet büyüklerimizin eşi hanımefendiler gibi bir 
fiziki görünüm içindeydiler. Her iki mülkiye mezunu mülki idare amiri cenaze namazından önce kılınan 
vakit  namazını  birlikte  kılmak  üzere  ibadet  yerine  girdiler,  daha  sonra  çıktılar.  Oradaki  insanlar 
tarafından da gayet hararetli bir şekilde tebrik edildiler ve elleri sıkıldı. Bunun üzerinde düşünmenizi rica 
ediyorum, söyleyeceklerim bu kadar. Teşekkür ediyorum.

Naci  DAMAR  (Bursa  Şubesi): Onur  endişelerine  katılıyorum.  Ama Muharrem abinin  söylediği  bir 
cümle var. Bence bu işin çözümü burada. Eğer Mülkiyeliler Birliği yönetimi kendine ait işleri iyi yaparsa,  
bu endişelere pek  gerek  kalmaz diye  düşünüyorum, özellikle  birinci  söylediğin  endişeye pek  gerek 
kalmaz diye düşünüyorum. Çünkü herkes kendi görevini yaparsa, buna gerek kalmaz, bu tür ortamlar 
oluşmaz diye düşünüyorum. Ben Sevilay Başkanımızın bize verdiği bilgilere çok teşekkür ediyorum. 
Çalışmalarında başarılar diliyorum. Yalnız kendisine bir şey hatırlatıyorum. Çarşamba toplantılarından 



birini Bursa’da yapacak idik. Halen bekliyoruz efendim, onu da rica ediyorum. Onur arkadaşımızın bir 
endişesine ben burada iştirak edeyim. Şimdi Bursa’da da Bursa’da olduğum için Vali yardımcılarının 
hemen hemen yarısından çok fazladı,  senin anlattığın  tarzda.  Yaklaşık  12 tane vali  yardımcısı  var  
Mülkiyeli Bursa’da. Bizimle irtibata geçebilen sayı 4. Şimdi hepsinin de Valilik bekleme yaşı da geçmiş 
aslında. Buna rağmen, yani bir vali olma şansları olmamasına rağmen, halen bu tavırları sürdürüyorlar.  
Ama dediğiniz  gibi,  o  çok  önemli,  hepimiz  burada  olan  herkes  özellikle  başkanlar,  yönetim  kurulu 
üyeleri, şubeler, görevlerini çok iyi yaparlarsa bu endişeler ortadan kalkar diye düşünüyorum. Bir de 
zaten görev alan yetkililerin görevi de bu endişeleri ortadan kaldırmaya çalışmaktır diye düşünüyorum. 
Teşekür ederim.

Güngör AYDIN: Buyursunlar başka söz alacak yoksa bir toparlama yapalım. Buyurun sayın başkan.

İhsan FEYZİBEYOĞLU: Sayın Genel Başkanımıza özellikle teşekkür etmek istiyorum bu 9-10 aylık 
dönemde çok yapıcı, olumlu bir tutum sergiledi. Ve birçok konuda da çok övgüye değer işler başardılar 
bazılarını kısaca özetledi. Biz de bizim bazı projelerimizin sürdürülmesinden ve geliştirilmesinden dolayı 
da  ayrıca  mutluluk  duyduk.  Yüksek  Danışma Kurulunu çok  önemli  buluyorum,  daha evvel  de  ben 
görevdeyken de bunu çeşitli vesilelerle ifade etmiştim. İkinci bir genel kurul gibi. Genel kuruldan daha 
önemli çünkü orada seçim konuları çok öne çıkıyor ve bazı konuları görüşme fırsatı bulamıyoruz. O 
nedenle Haziran ayında gelemediğim için çok üzgünüm. Şimdi gündemimizde Tüzük değişikliği  var 
sanıyorum. Orada daha evvel sizinle de görüşmüştüm, bazı konular çok önemli. Şubelerle ilişkiler, aidat 
toplanması, aidat bütün dernekler için çok önemli. Dernekler Kanunundan gelen espriyi de muhafaza 
etmek, saklamak lazım. Oralarda acaba sanıyorum belli bir aşamaya gelmiş Tüzük, bundan sonra bir 
Yüksek  Danışma  Kurulu  düşünülür  mü,  bize  önceden  Tüzük  taslağı  gönderilerek  diye  bir  önerim 
olacaktı. Sayın Dekanımızın ifade ettikleri konu iki açıdan çok önemli. Birisi tabii henüz daha Mülkiye 
ismini almadılar ama biz de alamadık. Yani Mülkiye kavramını ikiye ayırıp bakmamız lazım. Birisi Türk 
Patent  Enstitüsünü ilgilendiren tescil  kısmı ki,  ona biz  başvurmuştuk ve sağlamıştık, tescil  edildi,  o 
haliyle tescil edilebildi. Yani ticari kullanımı sınırladılar, çünkü biz başvurduğumuz sırada birkaç tane 
firma vardı piyasada Mülkiye ismiyle ticaret yapan. En azından o durduruldu, ama Fakültemizin ismi 
konusunda, işte bekleyen bir kanun tasarısı var, senatoda sanıyorum konu kaldı bazı sebeplerle, yani o 
konularda biz üzerimize düşen bir şey olursa eski mezunlar olarak ve tabii Mülkiyeliler Birliği Derneği 
olarak çok önemli gerçekten. Vecdi de bizim dikkatimizi çekti geçen hafta, yeni Fakülte konusunda. Artık 
bu böyle yani, siyasal bilgiler fakültesi oldu bu tür derslerin okutulduğu fakültelerin ismi. Ama Mülkiyeyi 
saklamamız ve bizim kendimize almamız çok önemli ve gerekli görünüyor. Bunlardan ibaret teşekkür 
ederim.

Güngör AYDIN: Biz teşekkür ederiz Sayın Başkan. Buyurun sayın Başkan.

Sevilay ÇELENK: bu tüzük değişikliği ile ilişkili olarak hakikaten İhsan beyin hatırlatması iyi oldu. Biz 
aslında bu çalışmaya epeyce önce başladık, genel kurul sürecine kadar bir yol alalım diye. Ama şundan 
kuşkunuz olmasın yaklaşık bir dahaki genel kurulumuza bir yıl üç ay gibi bir zaman var. En az 2-3 ay 
öncesinden tüzüğün değişiklikler içeren son halini web sayfasından paylaşmak, bu konuda hatırlatma 
mesajları yollayarak üyelerin bilgilenerek genel kurula gelmelerini sağlamak yanında hemen öncesinde 
yüksek danışma kurulu toplantısı da yaparak değişiklikleri burada müzakere edeceğiz. Değişikliklerle 
ilişkili belki Orhan Bey bir şeyler söylemek ister. Bugün bir ciddi çalışma yaptılar üzerinde. Ama belki  
henüz o aşamaya da gelinmemiş olabilir. O konuda belki siz bir-iki cümleyle bir şeyler söylersiniz.

Şubelerle ilgili aslında açayım mı açmayım mı diye düşündüğüm bir mevzu daha var. Tüzük değişikliği  
meselesini Orhan Beyden bir dinleyelim. Sonra da bu konuyu sanırım açmakta ve Yüksek Danışma 
Kurulunun görüşlerini almakta yarar var gibi görünüyor.

Orhan YÜKSEL: Herkese hoş geldiniz diyorum. Bildiğiniz gibi geçen Danışma Kurulu toplantısında 
Tüzük komisyonu oluşturuldu. Bu Tüzük Komisyonu ile ilk defa bugün bir toplantı gerçekleştirebildik. 
Daha önce tüm üyelerimize bir e-mail göndererek Tüzük ile ilgili görüşlerini, önerilerini istemiştik. Ancak 
üyelerimizden  her  zaman  olduğu  gibi  bu  konuda  da  herhangi  bir  katkı  gelmedi.  Komisyon  olarak 
toplandık. Çok fazla zamanımız yoktu, danışma kurulu toplantısı da olduğu için. Daha önce her tabii 
komisyon üyesi ayrı ayrı tüzük üzerinde bir değerlendirme yapmış. Bugün madde itibariyle öncelikle 
tüzüğü  yeniden  mi  yazalım,  yoksa  maddeler  üzerinde  giderek  maddeleri  mi  revize  edelim  yeni 
Dernekler kanununa getirilen değişiklikler ve bizim ihtiyaç duyduğumuz bazı madde ilave edelim diye 
değerlendirme yaptık. Komisyon başkanı olarak Salih beyi seçmiştik. Maddeler üzerinde gitmeye karar 
verdik.  Yoksa  yeni  bir  tüzük  çalışması  olacak  diye  değerlendirdiğimiz  için.  Çok  kısa  bir  süre 
toplandığımız için henüz çok fazla bir şey ortaya koyamadık. Bazı maddeleri ekledik. Önümüzdeki ay 
bir  toplantı  daha  gerçekleştireceğiz,  Sayın  Başkanın  dediği  gibi  muhtemelen bunu en kısa  sürede 
tamamlarız, tamamladıktan sonra zaten tüm üyelerimizin görüşlerine de açarız. Danışma kurulunda 



değerlendiririz, bir oybirliği ile genel kurula sunarız diye düşünüyoruz. Bilgiler bu kadar şu anda. Çok 
erken olursa, yetişirse bir olağanüstü tüzük genel kurulu da yapabiliriz, öyle bir çağrıda da bulunabiliriz. 
Gelişmeler sürecinde zaman zaman tüm üyelerimizi ve danışma kurulu üyelerimizi bilgilendiririz diye 
düşünüyorum, teşekkür ederim.

Güngör AYDIN: Teşekkürler, buyursunlar sayın Genel Başkan.

Ali ÇOLAK: SBF adına Mülkiye adının eklenmesi konusunda uzunca bir süredir sürdürülen bir çaba 
var.  Bunu  daha  önceki  dönemlerde  Uluç  Gürkan  yasa  teklifi  olarak  genel  kurula  sunmuştu.  Daha 
doğrusu komisyon çalışmaları  aşamasında kaldı.  Arkasından Mehmet  Kesimoğlu yeniledi  bu teklifi,  
daha önceki milletvekilliği döneminde. Bu dönemde de milletvekili olur olmaz teklifi yeniledi. Ama bu 
süreç tabii  ki  sadece teklif  vermekle olmuyor.  Bunun iyi  organize edilmesi gerekiyor.  Bu sürecin iyi 
organize edilmesi gerekiyor. Hatta bir seferinde genel kurula kadar indi. Ve genel kurulda ben kurul  
tutanaklarını okudum, Abdülkadir  Aksu da dahil  bazı AKP milletvekillerinin teklif  lehinde konuşmalar 
yaptığını, ancak daha sonra komisyona yeniden çekiliyor teklif ve kadük hale geliyor. Bizim daha önceki 
dekanla  birlikte  yürüttüğümüz  bir  çalışma  olmuştu.  Yalçın  hocam  katılmış  mıydı  hatırlamıyorum. 
Mülkiyeli milletvekilleri ile bir yemek yemiştik. O yemekte bu öneriye çok sıcak bakmışlardı. Hatta 150. 
yıl  bütçesi  ile  ilgili  bir  konu  da  konuşulmuştu.  O  gerçekleşmedi.  Arkasından  bu  çalışmalar  devam 
ederken, kısa bir süre sonra Meclis seçim kararı aldı ve seçime gitti. Dolayısıyla orda oluşturduğumuz 
mutabakat  bütün partilerden milletvekilleri  vardı çünkü orada,  4 partiden milletvekili  vardı.  Hepsi  de 
öneriye sıcak baktıklarını söylemişlerdi. Meclis yeni bir seçime gittiği için yeni bir parlamento oluştuğu 
için  o çalışmalar  o  şekilde yarım kalmıştı.  Yani  böyle bir  kulis  faaliyeti,  böyle bir  planlama faaliyeti  
içerisine girmesinde hem Fakültenin hem Birliğin  böyle yeniden milletvekillerini  bir  araya getirip  bu 
çalışmayı sadece Mehmet Kesimoğlu’na ya da bir-iki milletvekiline bırakmayıp, bunu planlamakta fayda 
olduğunu düşünüyorum. Onu belirtmek için söz aldım. Teşekkür ederim.

Sevilay ÇELENK:  Şubelerle  ilgili  bir  mesele  vardı  isterseniz  onu tamamlayayım.  Yine İhsan beyin 
söylediği bu şubelerin aidat toplama meselesi, aslında bir gereklilik olarak bütün bu kayıtların genel 
merkezde tutulması gerekiyor ama, bizim 10 şubemiz içinde aidat dışında bir geliri omayan sanırım yedi 
şubemiz var. Tek gelirleri buradan oluşuyor, ne kadar toplayabiliyorlarsa. Dolayısıyla bu aidat konusunu 
hiçbir zaman bir tartışma mevzusu yapmadık. Bunun dışında Şubelerin düzenli geliri  yok ve düzenli  
geliri olan sanırım iki şubemiz var, biri İstanbul çok küçük bir kira gelirleri var. İzmir var bir de. İstanbul  
tabii ki bu küçük gelirle aslında hiçbir ihtiyacını karşılayamıyor, sadece bu geçtiğimiz 8 aylık dönemde,  
benim hatırladığım 13.500 TL İstanbul’a aktardık. Geçtiğimiz günlerde Datça’dan böyle bir teklif oldu,  
çeşitli masraflarına binaen. Oraya cüzi bir para aktardık. Zaman zaman Şubeler bizden destek talep 
ediyorlar, hakikaten buna uygun bir bütçemiz yok. Bu durumdan çok sıkıntı da duyuyorum ben, bazen 
1.000 TL gibi bir parayı bile aktarma gibi durmumuz olmuyor. Bir dönem Mülkiyespor’a katkı yaptık, 
şimdi onu başka bir rutine bağladık.

Geçtiğimiz ay oturup düşünüp taşındık, kira gelirimiz olduğu, mülklerimizin olduğu üç şubeye bir mektup 
yazdım ben. Birisi Mersin, birisi İstanbul, birisi İzmir. Mersin’deki pek kira geliri diyebileceğimiz bir şey 
değil ama, sonuçta üçü aynı konumda olduğu için oraya da yazdık. İstanbul’un dediğim gibi çok yetersiz 
bir miktar. İzmir biliyorsunuz çok başarılı bir projeyi hayata geçirdi. Orada binamız restore edildi ve bir  
işletmeciye verildi. Sahiden oradaki yönetimin ve oradaki arkadaşlarımızın büyük çabaları sonucunda 
oldu bu. Oradan benim hatırladığım kadarıyla 11.000 gibi bir kira gelirleri var. Şimdi yine Nakkaştepe 
meselesini hatırlayacaksınız, Nakkaştepe hayata geçerse net sanırım oradan 40.000 TL gibi bir kira 
geliri  olacak. İzmir’deki mülk zaten bize ait,  Genel Merkeze ait bir mülk. Nakkaştepe başka bir şey, 
irtifak meselesi. Genel Merkez burada neredeyse sabit giderlerden sonraki sıfır bütçeyle dünya kadar  
işe yetişmeye çalışıp, birçok birimi ayakta tutmaya çalışırken, Şubelerin birçoğunun hiçbir geliri yokken, 
İzmir şu anda bir kira da ödemiyor, aynı bina içinde bir ofis de var. Bu 11.000 liranın İzmir’de kalması 
konusu  var.Bunu  bir  süre,  projeye  verdikleri  emeği,  o  döneme  kadar  olan  muhtemel  borçları  
vs.düşünerek hiç gündeme getirmedik, ama sahiden Şubeler perspektifinden baktığımız zaman biraz 
adaletsiz  bir  durum ortaya  çıkıyor.  Aslında  biz  İzmir’den  bekledik,  bu  kadar  mali  sıkıntı  var,  burs 
veremeyecek duruma geliyoruz, böyle bir teklif. Başkanımız da burada olduğu için arkadan konuşuyor 
gibi olmayacağız, Şube başkanımız Kadir bey de burada. Ben bir İzmir ziyareti de yaptım, sağolsunlar  
çok da iyi  ağırladılar.  Orada bu 11.000 liradan hiç  olmazsa burslar  için 3.000 lira bir  katkı  istedim. 
Sahiden hiç beklemediğim bir biçimde bu bile uzun müzakerelere konu oldu. Ve biz kapattık bu konuyu. 
Buraya geldikten sonra biz burs kampanyası başlattık, İzmir de eş zamanlı burs kampanyası başlatmış. 
Bizden 15 kişinin ismini İzmir’e bildirmemizi ve bursları kendilerinin vereceğini söylediler bize. Bunu da 
kabul etmedik. Çünkü bizim asli görevimiz zaten öğrencileri desteklemek, burs vermek neredeyse % 80 
bütçemizi buna ayırmak gibi bir şey var bizim amaçlarımız içinde, ve kurumsallığımızın bir gereği bu. 
Yarın İzmir, öteki gün Bursa, öbür gün Mersin bursları kendisi vermeye kalkarsa, sahiden genel merkezi 



feshetmekte de yarar var demektir  bu. Bursa demişken Bursa’nın bize çok ciddi bir  katkısı oldu bu 
süreçte teşekkür ederim. Burs kampanyamıza Bursa’nın bütçesini aşan bir şekilde kendini zorlayarak 
destek  oldular.  Biz  İzmir’e  öğrenci  ismi  bildiremeyeceğimizi,  elbette  burs  kampanyası  yapıyorlarsa 
kişisel olarak kendilerinin Fakülteyle irtibata geçerek, istedikleri öğrenciyi destekleyebileceklerini ama 
Genel Merkezin bunu yapmayacağını bildirdik. Ve daha sonra bu mevzuyu ele aldık. Ve bir mektupla bu 
durumu bildirdik İstanbul’a, izmir’e, Mersin’e. İstanbul ve Mersin kendi konumlarını biliyorlar,  onların 
zaten gelirleri bize gelse bile aynen geri kendilerine dönecek. İzmir’inki de bizim kayıtlarımıza girecek, 
ama  buradan  harcamalarına  esas  teşkil  edecek  miktar  kendilerine  aktarılacak.  Fakat  İzmir’den 
aldığımız  yanıtta  kısaca merkeziyetçi  olmakla  suçlandık.  Açıkçası  bunu kabul  etmiyoruz.  Biz  hiçbir 
zaman  ayrılıkçısınız  demediğimize  göre  İzmir’e,  onların  da  bize  merkeziyetçi  dememesi  gerekiyor.  
Yüksek  Danışma  Kurulunun  bu  konuda  ne  düşündüğünü  merak  ediyorum.  Çünkü  bu  konuda  bir  
uzlaşmaya varmak en büyük arzumuz. Şubelerimizle iyi ilişkileri çok önemsiyoruz. Hatta burada açmak 
istemememin bir nedeni de bu. Şube başkanımız bugün misafirimiz uzak yoldan geldi. Fakat bir yandan 
da  yüksek  danışma kurulu  çok  önemli  bir  kurum.  Sizin  de  düşüncelerinizi  alarak,  bundan  sonraki 
aşamada uzlaşma çerçevesinde bu konuyu nasıl çözeriz bunu öğrenmek isterim.

Orhan  YÜKSEL:  Şimdi  gelirlerle  ilgili  bugüne  kadar  denetimlerde  herhangi  bir  sorun  çıkmamış 
Şubelerden gelen cevaplarda biz….. bugüne kadar denetimlerden hiçbir sorunun çıkmadığını, gelirlerin 
zaten Şubelerde kaldığını,  Şubelerin  de denetlendiğini,  ….  Getirilmediğini  söylediler.  Ancak burada 
gözden kaçan bir husus var. Mülkiyeliler Birliği’nin gayrimenkulleri Mülkiyeliler Birliği genel merkezine ait 
olmakla birlikte, bugüne kadar kayıt  altına alınmamış. Geçmişte tabii  biliyorsunuz tüzük gereği elde 
edilen gayrimenkuller bir ay içinde mülki amirliklerine bildirilmek zorunda. Belki bunlar bildirilmiş ama, 
bildirmekle  kalınmış.  Bilançolarımızda  gözükmeyen  gayrimenkuller.  Ama  Özgür  arkadaşımızın  bir 
çalışması  var.  Biz  tüm  gayrimenkullerimizi  artık  hesaplar  düzeyinde  bilançolarımıza  aktarmamız 
gerekiyor.  Sahip  olduğumuz  mallarımızı  bilançolarımızda  göstereceğiz.  Bununla  ilgili  bir  çalışma 
başlattık.  Bir  dönem  askıya  aldık,  bunun  nedeni  de  emlak  vergilerinin  birçok  gayrimenkulde 
ödenmemesi, özellikle İstanbul’da. İşte muaf olup olmama konusu tartışıldı, bunu tartışmaya açmaya 
gerek yok, birtakım borçlarımız var bununla ilgili. Şimdi bu gayrimenkulleri bilançomuzda gösterdiğimiz 
anda, genel merkeze gelen denetçiler mutlaka bu gayrimenkullerin ne şekilde kullanıldığını, kirada ise 
bu  kira  gelirlerinin  nereye  aktarıldığını  sorgulayacaklar.  Bu  sorgulama  esnasında  mutlaka  genel 
merkeze bir kira girişinin olması gerekiyor diye düşünüyorum, denetçi arkadaşımız ayrıldı herhalde. O 
daha detaylı bir bilgi verebilirdi bu konuda. Bu konuda onlar da bir açıklama yapabilirler. Bu iki şeyi  
birlikte değerlendirmekte fayda var diye bu bilgiyi vermek istedim, teşekkür ediyorum.

Güngör AYDIN: Teşekkürler.

Kadir TİMURTÜRKAN (İzmir Şubesi): Öncelikle herkese İzmir’den sevgi ve saygılarımı sunuyorum. 
Tüm arkadaşlarıma özellikle bundan önce de buraya gelmeden önce yönetim kurulu toplantısı yaptık,  
tüm arkadaşlarımın  özellikle  sevgi  ve saygılarını  burada da dile  getirmek isterim.  Toplantı  için  çok 
teşekkür ediyoruz. Güzel bir toplantı. Bir arada olmak güzel. Ben de geldim hani, güzel güzel dinledim 
gideceğim  diyordum ama,  öyle  olmadı.  Şimdi  öncelikle  ben  İzmir’le  de  ilgili  bir  kısa  bilgi  vermek 
istiyorum. Biz elimizden geldiğince İzmir’de Mülkiyeliler Birliği’ni temsil etmeye çalışıyoruz, canla başla 
orada. Güzel ilişkilerimiz var, Mülki İdare ile de ilişkilerimiz var, sivil toplum kuruluşları, demokratik kitle 
örgütleri  ile  de  ilişkilerimiz  var.  Bu  ilişkileri  sürdürmeye  çalışıyoruz.  1987  yılında  İzmir’de  bulunan 
mülkiyelilerin çabalarıyla şu anda bulunduğumuz bina Mülkiyeliler Birliği adına alınmış durumda. Uzun 
yıllar  bu  binadan derneğin  genel  merkezinin  haberi  yoktu.  Ali  Başkanım da  biliyor.  Çok  kısa  süre 
öncesinde, hatta o tapunun falan bulunmasına benim de katkılarım oldu. Çünkü çeşitli  dönemlerde, 
yönetim kurulunda yer aldım İzmir’de. Binamız çok metruk haldeydi. Çoğunluk zor durumdaydık. Bize 3 
yıl önce işte ben Yönetime geldim. Arkadaşlarla birlikte çalışmaya başladık. Bir projeye başladık. 1,5  
yılda bu projeyi bitirdik. Bu proje sırasında Genel Merkezimizden de yetki aldık, yani binamızla ilgili. Ve 
yaklaşık  bir  milyon  TL’ye  yakın  bir  kaynak,  hiç  Genel  Merkezden  bir  kuruş  almadan,  binayı  sıfır 
yeniledik, tarihi binayı. Bu yenileme sırasında da gördük ki, oradaki tabii ki üyelerimizle mülkiye camiası  
ile de görüştük, binamızın bulunduğu yer barlar sokağı. Barlar sokağı ama İzmir’de olan mülkiyelilerin 
ortalama yaşı, Alsancak’ta evet, bilenler bilir, ben gencim yani şu anda İzmir’de mülkiyeli olarak onu 
ifade edeyim size. Yaş ortalaması hakkında bir fikir vermek için diyorum. Tabii çok fazla bir talep olmadı, 
o bina ile ilgili bir sorunumuz oldu. Biz de dedik ki, biz bunu öyle bir şekilde kullanalım ki, bize gelir  
getirsin ama biz yeni bir projelere yönelelim. Çünkü İzmir’de biz bu binada bu işi yapamayacağız. Ve bu 
şekilde yine Genel Merkezimizden  de geçen dönem yetki aldık, Şubemizin faaliyette bulunduğu binayı 
üst katında kendimiz faaliyette bulunmak, alt katını da gelir getirmek amacıyla kiraya verdik. Bununla  
ilgili de projelerimize başladık tekrar. Zaten sayın Genel Başkanımız da gördü, dedi kendisi de burada 
duramazsınız,  kendisi  de  gördü  söyledi  onu.  Bunlarla  ilgili  çalışmalar  da  hemen  burada  ben  dile 



getirmek isterim,  yaptığımız  araştırma sonucu şu anda projelendirme çalışmalarımız  devam ediyor. 
Bunları ileri aşamaya getirip, hani açıkçası kesinleştikten sonra buraya sunmak istiyoruz, ama Urla’da 
bir 15 dönüm yer hazine arazisi, yine Narlıdere’de bir 5 dönüm yer. Bu A seçeneğimiz. Onlarla ilgili işte  
irtifak  hakları  ile  yapabilir  miyiz  gibi  çalışmalarımız  devam  ediyor  Milli  Emlak’la,  Defterdarla 
görüşmelerimiz devam ediyor. İkinci şıkkımız ise, yine Pasaport civarı, Alsancak civarı deniz manzaralı,  
ama  sakin  bir  yerde  üyelerimize  hizmet  edebilecek  bir  mekanın  yine  mülkü  ile  Birliğimize 
kazandırılması. C planı ise yine eğer bunları başaramazsak daha uygun bir yerin kiralanmasıdır. Şu 
anda yapmaya çalıştığımız durum budur. Onu özellikle belirtmek istiyorum. Şubemiz şimdiye kadar Ali 
Başkanımız bilir, birçok defalar hani Genel Merkezimizden yardım talep etmiştir. Artık yardım talep eder 
halden, böyle yardım talep edilebilir hale gelmek bizi sevindiriyor, öncelikle bunu söylemek istiyorum, 
gurur duyuyorum bununla. Ama bir konuda düzeltmek istiyorum Genel Başkanımızı. Şimdi bizim Genel 
Başkanımız geldi bize, İzmir’de dedik Dernek başkanımız tanışalım, üyelerimiz işte Mülkiye camiası 
burada, dedi ki bize böyle böyle bir burs dedi öğrencilerimize dedi ihtiyacımız var, biz dedik ki böyle 
böyle projeksiyonumuz var, bizim paraya ihtiyacımız var hani bu projeksiyonlarla ilgili çalışma yapmak 
istiyoruz. Ama Başkanımızın bu talebi üzerine biz de tamam dedik. Ama ben şunu dile getirdim, İzmir’de 
farklı  bir  şey  var.  Ne  anlamda  var,  gerçekten  de  biz  biraz  da  geniş  kesimler  olarak  toplanıyoruz,  
arkadaşlarla tartışıyoruz. Ondan sonra bazı arkadaşlar dedik ki, bizim de bir yapacaksak bunu, bizim de 
bir  söz  hakkımız  olsun.  Acaba  burs  verilecek  kimseleri  seçebilir  miyiz?  Ama  Genel  Merkezimizin 
seçtikleri  arasından. Biz onlara dokunalım, yani kim olduğunu bilelim gibilerinden. Konuşmalar falan 
derken, belki yanlış anlaşıldı ise, ben şimdiden özür diliyorum, hani bu amacı kesinlikle iyi niyetli bir 
amaç, çünkü biz hani tırnak içinde taşrayız. Yani burada okulu sürekli görmüyoruz, biz bu tür şeyleri çok 
önemsiyoruz.  Sonrasında  arkadaşımız  hatta  buraya  gelmişti,  yönetimimizden  bir  arkadaşımız, 
tesadüfen geldi görevlendirmedik, ama biz görevlendirdik gibi algılanmış yine burada. Neyse sonra biz 
tamam dedik o zaman. Yalnız şöyle bir durum oldu burada. Birincisi biz kesinlikle bir burs kampanyası 
yapmadık, hatta şunu söyleyeyim, biz burs kampanyasına destek verdik. İzmir’den birçok üyemiz de şu 
an buradaki  burs kampanyasına katılmaktadır  onu söyleyeyim.  Onun dışında şöyle bir  durum oldu 
sadece, biz araştırmamız sonucunda biliyorsunuz burs kampanyasını Vakıf yapıyor, Vakıf öğrencilere 
burs  veriyor.  Şube  tarafından  veya  Dernek  tarafından  Vakfa  para  aktarılamayacağını  yasal  olarak 
öğrendik. Tamamen konu budur. Biz onu öğrendikten sonra dedik, biz Vakfa para aktaramıyoruz.

Sevilay ÇELENK: Bir şeyi düzeltebilir miyim? Biz zaten sizden buradaki Bursa’daki İstanbul’daki tüm 
üyelerimiz  gibi  verdiğimiz  hesap  numaralarına  katkıyı  teşvik  etmenizi  beklemiştik.  Merkez  toplayıp 
aktarsın diye değil. Temeldeki hata o. Siz orada kendiniz topladığınız için aktarma sorunu ortaya çıkıyor. 
Oysa Naci Bey Bursa’da teşvik etti, Vakıf hesabına doğrudan talimat verdiler. Orda sorun var.

Kadir TİMURKAN: kişilerin Vakfın hesabına yatırmasında sorun yok. Şube hesabından yatırmasında 
sorun vardı, onu söyledim.

(…) şimdi orada şöyle bir durum ortaya çıktı. Aramızdaki ufak anlaşmazlık diyeyim. Şimdi genel merkez 
dedi parayı bize gönderin biz hesaplaşırız onlarla. Biz de dedik ki, onun yerine dedik sakıncası yoksa, 
Vakıf bize, bizim hiçbir talebimiz yok, sadece desin ki 15 öğrenci şunlardır, hesap numarası şunlardır, 
biz de oraya aktaralım dedik.

Azmi  EKMEN:  Neden isim istiyorsunuz,  nedenini  merak  ediyoruz.  Onbeş  kişinin  isimleri  sizin  için 
neden önemli?

(…)

O onbeş kişinin isimleri diyelim ki Ahmet, Mehmet, Ayşe sizin için neden önemli.

Kadir TİMURTÜRKAN: Ben anlatamadım herhalde derdimi. Onbeş kişinin ismi önemli değil. Sadece 
dedik ki biz Vakfa para aktaramıyoruz. Yoksa zaten sorun olmayacaktı bu anlamda. Belki siz bize 15 
öğrenciye burs verilmesi  konusunda destek istiyorsanız,  siz  dedik  15 öğrenciye biz  bunu aktaralım 
doğrudan. Sadece konu bu, başka bir şey değil.

Sevilay ÇELENK: Öyle değildi  Kadir  Bey.  Yani  şöyle oldu.  Buna bin  türlü  formül  bulunabilir.  Ama 
düzeltmem gerekiyor. Bu bin türlü formülle aşılacak bir şey. Mesele bu değildi. Şöyle bir şey dediniz,  
bizim buradaki üyelerimiz kime yardım ettiklerini bilmek istiyorlar, bu sayede de bir İzmir Mülkiyeliler 
arası bir dayanışma kurmak istiyorlar, çok anlaşılır bir şey. Fakat bunu biz Genel Merkez olarak bütün 
Şubeleri dikkate alarak düşünmemizin, İzmirliler burs vererek öğrenciyi yanına almak istiyor, ama diğer 
şubeler de böyle bir uygulama yok. Dolayısıyla bu benimsenmedi, en son sizin argümanınız da buydu. 
Yoksa Vakfa nasıl para aktarılacağı konusunda bir formül zaten vardır.

Kadir TİMURTÜRKAN: Başkanım biz ondan vazgeçtik.



Sevilay ÇELENK: Hayır en son yazışmanız bendedir.

Kadir TİMURTÜRKAN: Hayır kesinlikle vazgeçtik.

(…)

Sevilay ÇELENK: … bu kira meselesi….

Güngör AYDIN: Sayın Şube başkanımızı bir dinleyelim sonra eleştirileri alalım.

Kadir TİMURTÜRKAN: Sonraki süreçte tabii burada sözü gelmişken ifade etmek istiyorum. O zaman 
da bir yazı geldi Başkanımız tarafından, Şubelerin zaten burs kampanyası yapamayacağına ilişkin, ki  
biz hani amacımız burs kampanyası yapmak değildi, bunu özellikle belirtmek istiyorum. Önceden böyle 
bir  düşünce  vardı  evet.  Arkadaşlarımız  dedi  ki  biz  bunu  görelim  bilelim.  Sonra  arkadaşlarımızla 
konuştuk bundan vazgeçildi. Kesinlikle yasal durumdan ötürü böyle bir şey vardı.

Sonraki süreçte Genel başkanın da ifade etti gibi bir yazışma olayı oldu. İşte üç il İstanbul, İzmir ve 
Mersin’le ilgili. Biz şu konuda gerçekten çok üzüldük. İstanbul Şubesi ve Mersin Şubesi başkanlarının 
aranıp telefonla biz size bir  yazı yazıyoruz ama yani bu önemli bir  şey değil,  yani bir  şekilde bunu 
halledeceğiz.  İşte  hesaba  gelecek  geri  götürülecek  gelirlerden  gibi  bir  yaklaşım.  Ama  bizi  kimse 
aramadı.  Ben  buna  açıkçası  Şube  olarak  üzüldüm.  Ve  şu  anlamda  diyorum,  bizim  de  belki 
eksikliklerimiz, hatalarımız olabilir ama, Genel Merkezle şimdiye kadar biz hiç bilmiyorum da hiç şeyimiz 
oldu. Daha sıcak…

Sevilay ÇELENK: Ben sizi daha önceden defalarca aramıştım, böyle bakmak lazım, defalarca aradım 
yazıştık.  Onları  bir  kez  aradım  bilgilendirdim,  sürpriz  olmasın  diye.  Kusura  bakmayın  müdahale 
ediyorum, böyle yanlış devam ediyor oluyoruz.

Kadir  TİMÜRTÜRKAN:  Sayın  Genel  Başkanım  açıkçası  biz  sizinle  görüştükten  sonra  bizi  kimse 
aramadı.  O burs olayından sonra.  Ve bu son olayda da yazılar  geldi,  biz tabii  konuya İl  Dernekler 
Müdürlüğü ile de görüştük, ben açıkçası kendi eski ev arkadaşımı da cepten aradım ama ne yazık ki  
cep telefonuna da çıkmadı saymanımız. Sayın Özgür Kabayel, söyleyeyim de. Şimdi son gelinen durum 
şudur: Elbetteki sonuçta burası Birlik, bizler de burada Genel Merkezimiz var. Biz Şube olarak bizler de 
organız. Hani orada bize yazılan yazıda ifade edildiği gibi alt birim olarak da olsa bir organız. Şimdi 
burada Birliğimizde var olan kaynaklarımız olursa bir atıl kaynağın, hele bizim açısından atıl kaynağımız 
olursa elbette ki bunları paylaşmak isteriz. Onun dışında Birliğimiz ve Cemiyetimiz için gereken her şeyi  
yapmak isteriz. Zaten bunun için elimizden geleni yapmaya çalışıyoruz. En son işte okulumuzla ilgili 
böyle bir durum oldu. Elimizden geldiğince destek olmaya çalıştık. Yine İzmir’de sayın Dekanımızın da 
katkıları ile güzel bir çalışma başlattık, umarız bundan sonra da devam edecek bu. İzmir’in en iyi altı 
okulunu belirledik, devlet okulu. Ve bu altı okulda bu yıl ilk çalışmamızı yaptık, Dekanımız ve Dekan 
yardımcımız geldi, tanıtımlar yaptık. Profesyonel bir şekilde, bunun önümüzdeki dönemlerde devamını 
istiyoruz. Şimdi elbetteki bu çalışmalar için belli bir kaynağa ihtiyacımız var. Ve söylediğim gibi özellikle 
bizim şu anda İzmir’de çok ciddi  olarak bu binadan kaynaklı  olarak yeni  bir  binaya veya meskene 
ihtiyacımız olacak. Bunun projelendirilmesini yaptık. Olay budur. Bunun dışında Genel Merkezimizle 
ilgili az önce de söyledim, herhangi bir şeyimiz yoktur. Biz her türlü faaliyetlerini de destekliyoruz, her  
zaman yanındayız. Bunu özellikle söylemek istiyorum. Teşekkür ederim.

Güngör AYDIN: Teşekkür ederiz. Yalnız öncelikle Sayın Eskişehir şube Başkanı söz istediler.

Necdet BİLGİN: Bu bursla ilgili İzmir şubesi ile ilgili olan konunun fazla uzatılmaması için, onu uyarmak 
için şey yapacaktım. Genel Merkezle Şube kendi aralarında bunu çözer, bunu burada fazla uzatmanın  
manası yok.

Güngör AYDIN: Buyursunlar Sayın Coşkun, önce söz istediler.

Süleyman COŞKUN: Vakıf Başkan Yardımcısıyım. Bu burs konusunu Vakıf adına genellikle ben takip 
ettiğim için  galiba İzmir  Şubesinin  Sevgili  Başkanı  ile  biz  başka yerlerde yaşıyormuşuz.  Gerçekten 
dinlerken  çok  şaşırdım.  Gerçekten  bir  arkadaş  geldi  İzmir’den  biz  bu  kampanyayı  başlattık.  O 
kampanya için arkadaşlarımızın ciddi katkıları başladı bize. O arada Sevilay Başkan daha önce İzmir 
şubesi ile görüştüğünü, on beş arkadaşın burs katkısını İzmir  Şubesinden istediğini söyledi.  Biz de 
hesaplarımızı o çerçeve içinde düşünerek yürütüyorduk. İzmir’den bir arkadaş geldi, tam biz Vakıf burs 
görüşmelerini öğrencilerle yaptığımız sırada. Kendisiyle görüştük. Bizi çok şaşırtan ifadelerde bulundu. 
Biz dedi burada İzmir’de bir komite kurduk, bu komite para topluyor. Biz bu komitedeki arkadaşlar, bize 
para verenlere söz verdik. Biz İzmir’de böyle bir çalışma yapacağız. Hatta bir adım daha ileri gitti, biz  
sadece SBF öğrencilerine değil, İzmir’de öğrenim gören diğer öğrencilere de burs verebiliriz. Kendisine 
Şubenin böyle bir  şey yapamayacağını söyledik. Ve ondan sonra da Sevilay hocanın söylediği gibi  



ilişkiler tuhaf bir şekilde gelişti. Gerçekten o daha önceden sözkonusu olan 15 öğrenciye burs verme 
konusundaki  katkı  sözü  nedeniyle  Vakıf  o  135  öğrenciyi  belirlerken,  15  öğrenciyi  elde  bir  diye 
düşünerek yaptı  onu.  Sonradan sağolsun başka arkadaşlar  bize o konularda katkılarda bulundular, 
özellikle Bursa şubesindeki arkadaşlarımız ciddi bir katkıda bulundu ve o sorunu aştık. Ama gerçekten 
burs  konusundaki  gelişmeler  diğer  konular  farklı  o  konuda  söyleyeceğim  bir  şey  yok  ama,  burs  
konusundaki görüşmeler de açıklamalar beni şaşırttı Kadir Bey. Çok teşekkür ederim.

Güngör AYDIN: Önce söz isteyenler var. Sayın Kılıç, Sayın Dekan istediler. Nasıl yapalım?

(…) Güngör AYDIN: Çok doğru çok ayrıntıya girmeyelim lütfen. Şubelerle Genel Yönetim arasında bazı 
sorunlar olabilir, çok gerekli değilse Danışma Kuruluna getirmeyebilirsiniz.

Sevilay ÇELENK: (…) o ayrı bir mesele ama, kira konusunda Danışma Kurulunun görüşünü bilmeyi 
isteriz.

Yalçın KARATEPE (Dekan): Teşekkür ederim. Ortam biraz elektriklendi, bize çay falan ikram etti de, ne 
bileyim kahve filan, ne ikram edeceksiniz.  O zaman bir orta kahve alabilir miyim? Hazır mikrofonu da 
kapmışken.

Şimdi bizim logomuza dikkat ederseniz Türkiye haritası var ve Türkiye haritası da kuşatıyoruz. Yani çok 
klasik  bir  laf  vardır.  Hattı  müdafaa yoktur,  sathı  müdafaa vardır,  o  satıh  da  tüm vatandır.  Onu da 
benimsersek eğer, Mülkiyelilerin tüm Türkiye’de faal, aktif olması gerektiğinde yarar var. Şimdi 8 şube 
mi var, 10 şube var ama sadece bir tanesi konuşuluyor, çünkü başarılı o Şube. Hangi anlamda başarılı.  
Gelir  yaratma  anlamında  başarılı.  Mersin  niye  gelir  yaratmıyor,  Kayseri’de  niye  bu  kaynaklar  yok, 
Samsun’da niye şunlar yok. Asıl  bizim konuşmamız gereken bunlar olması gerek. Ben bunu Dekan 
olarak Danışma Kurulunun bir üyesi, Mülkiyeliler Birliği üyesi olarak söylüyorum. Asıl bunların gündeme 
gelmesi  lazım.  Oralarda  ne  tür  faaliyetler  yapılabilir,  ne  tür  gelirler  yaratılabilir.  Mülkiyeliler  nasıl 
büyüyebilir.  Örgütlü  bir  toplum anlamındadır,  bunların  konuşulması  gerekir.  Tabii  bu alanda mesafe 
kaydedilebilmesi  için  de  Şubelerin  teşvik  edilmesi  gerekir.  Teşvik  edilmekten  kastettiğim  onların 
yaptıkları işlerden en azından tatmin duymalarını sağlamak için bir fırsat da vermek gerekir ki, özveriyle 
çalışsın.  Kayseri’deki,  Samsun’daki  adam burası  Genel  Merkez  neticede sorumlulukları  farklı  ama, 
Anadoludaki  kentleri  düşündüğünüzde de insanüstü  gayretler  göstermelerini  bekleyemezsiniz.  Belki 
küçük  dost  grupları  olmanın  ötesine  geçemez.  Teşvik  etmenin  bir  yolu  da  yaptıkları  işi  anlamlı 
bulmadan geçer diye düşünüyorum ben. Bu yüzden de hukuki kısmını falan bilmiyorum, Şubeleri biraz 
esnek bırakmakta yarar var. Şimdi ben sevgili Kadir’i çok yakından tanıyorum, bunun tek gerekçesi var,  
okuldan  falan  tanışmıyorum,  ben  Dekan  olduğum  gün  aradı,  hocam  neler  yapabiliriz,  son  bir  yıl 
içerisinde İzmir’i  ben 4 kez ziyaret ettim. Bursa’yı çok sık ziyaret ediyorum, sağolsun Naci Bey, çok  
eskiden beri davet ediyor, dekan yardımcısıyken de giderdim, ama 4 kez gittim. Konferans vermek için 
de gittik. Son ziyaretim Kasım ayında, ki şimdiye kadar bildiğim kadarıyla daha önce hiç yapılmamış bir 
uygulama başlattılar. Ben de çok memnun oldum. Fikir de İzmir’den çıktı, onu da söylüyorum. Dediler ki 
hocam son on yılda İzmir’den Mülkiye’ye kaç öğrenci geldi. Biz oturduk kayıtlarımıza baktık. İnanılmaz 
derecede azalmış. Hemen dediler bunu iyileştirmemiz lazım. Nasıl iyileştireceğiz? Bir çalışma yapmışlar 
İzmir Valiliğindeki vali yardımcısı, İzmir Valisinin de desteğini almışlar bildiğim kadarıyla, İzmir’in en iyi 6 
lisesini belirlemişler. Yani öğrenci giriş sınavındaki başarıları, bizi aradılar dediler ne zaman müsaitsiniz. 
Biz takvimimize baktık, Kasım ayının sonuydu yanlış hatırlamıyorsam, bizim bütün masraflarımızı da 
karşıladılar, yemek dahil, akşam İzmir’de. 6 tane Liseye çok önemli ziyarette bulunduk. Ben şu anda o 
liselerden 10’un üzerinde öğrenci ile facebook’ta arkadaşım, bir kısmıyla da e-maille haberleşiyorum. 
Beni tek gördükleri yer orası. Mülkiyeli olarak gayretlerinin sonucunu onlar da görüyor. Bunu oradaki 
Mülkiyelilere anlatmaları da daha kolay oluyor. Fakülteyi temsilen Dekan orada okulları ziyaret ediyorlar, 
belki buradan yeni öğrenciler kazandıracaklar, vs. Bursa şubesini de ben çok yakından tanıyorum, yılda 
en az iki kez Naci Bey bizi değişik vesilelerle Bursa’ya davet ediyor gidiyoruz. Ama İstanbul’dan hiç  
böyle arayıp  soran olmadı.  Ya  hocam,  İstanbul’da  Türkiye’nin  dörtte  biri  kadar  da okul  var,  benim 
arkadaşlarım oldukları için de rahatlıkla söylüyorum, ne yapabiliriz diyen yok. İstanbul’dan bir talep de 
yok.  Mersin’den de bir  talep yok. Ama çok başarılı  işler  yapmış arkadaşlarımız da bugün böyle bu  
danışma kurulunda eleştiriye tabi tutulmasını ben çok, en hafif ifadeyle doğru bulmam. Çünkü hakikaten 
hiçbir şey yapmasalardı, o metruk o bina orada metruk olarak dururdu, genel merkezin hiç haberi olmaz 
belki,  hiç  kimse  napalım  demezdi,  bu  konuda  gündeme  gelmezdi.  Kayseri  şubesinde  olduğu  gibi  
mesela,  Kayseri  şubesinden kimse var mı,  rahatlıkla konuşabilirim o zaman. Dolayısıyla Mülkiye’ye 
hizmet etmek tüm Türkiye sathında mümkün. Nasıl mümkün? Değişik şekillerde mümkün. Onun için bu 
arkadaşlarımızı  Mülkiye Genel  Merkezi  göreceli  olarak daha zor koşullarda,  en azından Anadoluda 
olmalarından kaynaklanan zor koşullarda faaliyet gösterdikleri için onları kutlamak isterim, onlara da 
destek olmak için formül bulunması gerekir diye düşünüyorum. Bu benim naçizane görüşüm, fakülte 



dekanı olarak da değil, Mülkiyeliler Birliği üyesi olarak, onu da arzetmek isterim.

Güngör AYDIN: Sayın dekan izin verirseniz ben birkaç cümle ile araya girmek istiyorum. Danışma 
Kurulları ya da genel yönetim kurulları yalnızca ilke ve yön belirleme ve denetleme dışındaki ayrıntılara 
girmek  durumunda  değillerdir.  Yönetim  biliminin  gerekleri  doğrultusunda.  O  nedenle  biz  Mülkiye 
topluluğu  olarak  şu  anda  Mülkiyeliler  Birliği  yönetimine  güven  duyarak  yetki  vermiş  durumdayız. 
Bunların hepsini izin verirseniz, Mülkiyeliler Birliği yönetim kuruluna bırakmalıyız. Biz olsa olsa burada 
dediğim gibi  genel  yönetim biliminin  gerekleri  doğrultusunda getirildiğinde ilke  ve  yön belirleme ve 
denetlemenin gereklerine ilişkin saptamalar yapmak durumundayız. O ayrıntılara girdiğimizde bunun 
içinden hem çıkamayız, hem de günler süren toplantılar yapmak gerekebilir.

Faruk ALPKAYA: Sorunun somut  olaylar  değil,  ilke bazında konuşulması  gerektiği  uyarısına sayın 
başkanın yürekten katılıyorum. İlke bazında konuşunca da sanırım bizim gelir üretme yeteneği olan 
Şubelerimiz sınırlı sayıda. Ama bunu dışarıda bırakarak ve önümüzdeki yıl içinde Nakkaştepe projesinin 
yürürlüğe girmesiyle birlikte İstanbul’da çok ciddi bir kira gelirinin de ortaya çıkacağını düşünerek bir ilke 
saptamamız gerekiyor. Şubelerle Genel Merkez arasında özellikle aidat gelirlerinin Şubelere bırakılması 
konusunda sorun yoktu ama kira gelirleri, vs. konusunda nasıl paylaştırılması gerektiği konusunda bir 
ilke kararı belirlememizde yarar var. Bunu yaparken de hem Şubelerin yürüttüğü faaliyetleri en azından 
aynı  düzeyde sürdürebilmesine olanak verecek, hem de genel  merkeze belli  ölçülerde daha başka 
alanlarda  faaliyet  yürütmesine  olanak  verecek  bir  oran  belirlersek  iyi  olur  diye  düşünüyorum. 
Bilmiyorum pratikte bunun hayata geçmesi, yönetim kurulu kararıyla mı genel kurul kararıyla mı nasıl 
olur,  ama böyle bir  Tüzükte olur  uyarısı geldi,  Tüzüğümüzde gündeme gelecek değişiklik  gündeme 
gelecek, o değişiklikte en azından böyle bir ilkenin yer almasında yarar var diye düşünüyorum teşekkür 
ediyorum.

Güngör AYDIN:  Onun da altyapısı  olması  lazım.  O da yok  elimizde.  O tür  bir  öneri  yok  Yönetim 
Kurulundan. İsterseniz bu ayrıntıları bırakmak durumundayız diye düşünüyorum.

Onur İSLİM: Sayın  Başkan izninizle  şunu bir  doğru mu anladığımı  tekrar  bir  şey yapmak isterim, 
söylemek isterim. Bildiğim kadarıyla  Danışma Kurulu aynı  zamanda bir  öneri  makamı.  Ya da öneri 
kurulu.  Makam  lafı  yanlış.  Yani  burada  birtakım  öneriler  belirlenebilir  ve  o  öneriler  Yönetime  yol 
göstermek anlamında söylenebilir. Tabii ki burada neyi kullanıp, neyi kullanmayacağına karar verecek 
olan Yönetimdir. Çünkü onun zaten icrai sorumluluğu var, seçimle gelmiş, vs. Şimdi bu manada ben 
demin  söz  alsaydım  zaten  en  son  konuşmacının  söylediği  şeyi  söyleyecektim.  Tabii  ki  sayın 
Dekanımızın da belirttiği gibi, bazı Şubeler gelir yaratıcı faaliyet gösterme anlamında diğerlerinden çok 
farklı  bir  pozisyon ortaya koyuyorlarsa,  tırnak içinde bir  ödülü de olmalı.  Ama öbür taraftan da işin 
hukuki  bağlayıcılığı  var,  o da nedir?  Mal varlığının nereye ait  olduğuna bakmak lazım, sonuçta bu 
konunun bugün bu kadar büyük bir mali rakam konuşulmasını gerektiren değerin yaratılması her ne 
kadar İzmir şubesindeki arkadaşlarımızın büyük katkıları ile olduysa da sonuçta bu tahsis Mülkiyeliler 
Birliği Derneğine yapılmıştır. Mülkiyeliler Birli Derneği İzmir Şubesine değil. Hukuki yönünü söylüyorum, 
polemik yaratmak anlamında söylemiyorum.  Dolayısıyla  ortada bir  kira  geliri  varsa,  bunun da nasıl 
kanalize olması gerektiğini hukuk zaten söyler. Söz bendeyken Sayın İzmir Şube Başkanının demin 
söylediklerini kafamda yanlış kalmadıysa birkaç alternatiften bahsetti, konuşurken de mevcut binanın 
bulunduğu yer itibariyle ben de İzmir’i biraz bilirim, o yönden söyledikleri son derece haklı. O barlar  
sokağı  denilen  yerde  Mülkiyeliler  Birliği  Derneğinin  lokal  anlamında  faaliyet  göstermesinin  sıkıntılı 
olduğu çok doğru bir tespit. Daha sonra da alternatifler söyledi, işte Narlıdere yanlış anlamadıysam,  
Urla. Onun dışında bir daire olabilir dedi. Şimdi bunların sanıyorum dönüm bahsederek söylediği şeyler  
gene bir tahsis konusu. Onun çabasını gösteriyorlar. Benim merak ettiğim şey şu: Biz eğer şu andaki  
mekandan  yararlanılamayacağı  konusunda,  tabii  ki  söz  hakkı  İzmir  Şubesinde,  onlar  kendileri  bu 
konuda  hayır  yararlanamayacağız  diyorlarsa,  orayı  bilen  birçok  insan da bunu teyit  ediyorsa,  peki 
oradan vazgeçildikten sonraki durumda orası hakkında ne düşünülüyor. Yani orası kira geliri getiren bir 
yer olarak devam mı etsin? Yoksa tabii değeri konusunda hiçbir fikrim yok ama, bulunduğu yer itibariyle 
muhtemelen önemli değerde olan bir mülk olmalı, eğer öyleyse ve bir paraya çevrilmesi meselesi nasıl  
olabilir, bu konuda merak ettiğim için soruyorum, teşekkür ediyorum.

Güngör  AYDIN:  Değerli  arkadaşlar  izin  verirseniz  bu  tartışmayı  eğer  başka  konular  içermiyorsa 
sonlandıralım. O nedenle yeterlik önergesi vereceğim ben bu konuda. Eğer şubelerin sorunlarına ilişkin 
tartışmalar sürecekse bunun hem altyapısı yok hem de bu tartışmalar sürer gider, sonu gelmez. Ama bir 
arkadaşımız son olarak söz istediler, buyursunlar.

Pınar  ECEVİTOĞLU: Yönetim  Kurulu  üyesiyim.  İzmir  şubeyle  Genel  Merkez  arasında  bu  burslar 
arasında yaşanan tartışmanın uzatılmaması yönündeki uyarıları haklı buluyorum, bunu uzatmak ya da 
derinleştirmek niyetinde değilim. Gene Sayın Başkanımızın ilkeler üzerine tartışalım uyarısını da ciddiye 



alarak,  burs  meselesini  ilkeler  düzeyinde  masaya  yatırmak  gerektiğini  düşünüyorum.  Mülkiyeliler 
Birliğinin en önemli amaçlarından bir tanesi de öğrencileri desteklemek maddi olarak. Bundan önce de 
burs verdi, biz de vermeye devam ediyoruz. Bundan sonraki yönetimler de bu meseleyle karşı karşıya  
gelecekler. O yüzden Mülkiyeliler Birliği olarak en azından bizim yönetimimizin bu dönemde öğrencilere 
verilen burslara nasıl baktığı ve ne tür ilkeleri bu süreçte benimsediğine dair bir iki söz etmek istiyorum. 
Derdim Şubelerle yaşanan özel tartışmaları gündeme getirmek değil.  Biz Mülkiyeliler Birliği Vakfı  ve 
Derneği Yönetim Kurullarından hatta yedek listelerden de arkadaşlarımızın yardımıyla 4 tane komisyon 
kurduk ve iki gün boyunca burada öğrencilerle mülakat yaptık. Başta 60 kişiye burs verme imkanımız 
olduğu için ve 500 kişi başvurduğu için sanırım biliyorsunuzdur, mülakat yapmak zorunda kaldık. Oysa 
Yönetim  Kurulu  olarak  ve  bu  süreçte  komitelerde  yer  alan  tüm  arkadaşlarımız  olarak  bursların 
mülakatla belirlenmesini bile ahlaka aykırı bulduğumuzu belirtmek istiyorum. Çünkü sonuç olarak sınırlı 
düzeyde yardım yapıyoruz, burs karşılıksızdır üstelik. Öğrencileri zaten bursa ihtiyaç duyduklarına dair 
durumlarını  belgeledikleri  bir  de  ayrıca  burada  yoksulluk  testine  tabi  tutmak  çok  vicdansızca  geldi 
hepimize. Bunun vicdani yükü altında da çok ezildik. Ama bunu yapmak zorunda kaldık. Bunu da dört  
ayrı  komite  kurarak,  öğrenciler  farklı  farklı  kişilerle  karşı  karşıya  gelsin  ve  bu  mülakatların  kişisel 
görüşmelerden  çok,  kurumsal  düzeyde  yürütüldüklerini  hissetsinler  diye  yaptık.  Şunu  söylemek 
istiyorum: Burs kesinlikle karşılıksız olarak verilen bir ödeme. Bu yüzden de bursların karşılığında burs 
alan öğrencilerden gerek Genel merkeze gerek şubelere herhangi bir  katkının dönmesini  beklemek 
anlamlı  değil.  Örneğin  işte  Genel  Merkezde  ya  da  Şubelerde  gelip  çalışmaları,  belli  etkinliklere 
katılmaya zorlanmaları gibi şeyler asla yok. Bunları hiçbir şekilde kabul etmiyoruz. Tam da bu nedenle  
zaten hangi Şubeden gelirse gelsin, ya da belki zaman zaman hepimizin kafasına takılıyordur böyle bir  
şey, kimlere burs veriliyor diye, öğrencilerin kimliklerinin açıklamasına da kesinlikle karşı olduk. Listeden 
isim seçmek gibi bir  şey de açıkçası bu süreçte kendimize yakıştıramadık. Ben bursların karşılıksız 
olması,  burs verenlerle burs alan öğrencilerin yüzyüze gelmemesi gibi temel ilkelerin bütün Mülkiye 
camiasında kabul gördüğünü düşünüyorum. Teşekkür ederim.

Güngör AYDIN: İzin verirseniz son bir konuşma olanağı daha verelim.

Ercüment ÖZKAYA: (…) burs çalışması … Arkadaşlar şimdi ben çok somut ve başarılı bir kampanya 
olduğunu düşünüyorum. Emeği geçen herkese de teşekkür ederim. Şimdi biz daha sınırlı ve şekilde 
tartıştık. Benim şu tür bir önerim olmuştu daha sınırlı bir mail grubunda tartıştığımız öneri. Bir kere bu 
burslar Mülkiyeliler Birliğinin varlık amaçlarından başlıca faaliyetlerinden biri ve sürdürülmesi gerekir. 
Ama ben ….  Yazmıştım. Şimdi bu kampanyanın güzel tarafı camia bilincini artırmaya yönelik bir şey. O 
yüzden  kurumsal  yönünün  mutlaka  devam … ama kurumsal  tarafı  mutlaka  devam ettirilmeli  ama 
gönüllü bağış esasına ağırlık verilmeli ve bir süre için de kurumsal en azından Vakfın ve Derneğin mali  
durumu biraz daha düzelene kadar kurumsal katkı sabitlenmeli bence. Ama bu sabitlenirken en azından 
bu seviyenin  katılım seviyesinin  korunması  ve artırılması  için  de  her  türlü  çaba gösterilmeli  bence 
kurumsal  katkılardan  çok,  gönüllü  katkılar,  camia  ve  topluluk  bilincini  ve  dayanışmasını  daha 
güçlendirdiği için, daha anlamlı bir çaba olacaktır. O açıdan girmek istemiyorum tabi yönetimle İzmir 
Şubesinin halledeceği bir meseledir ama şimdi bir 135 bursun verildiği ve 500 ihtiyacın en az olduğu bir  
yerde, kötü iletişim ya da yanlış anlaşmalardan dolayı 15 bursun kaybedilmesi büyük bir kayıp. Çok 
büyük bir kayıp, yani gönüllü toplanan tutarın beşte biri, kurumsal bursların dörtte birine varan bir tutarın 
kaybı sözkonusu. Burada kim haklıdır, kim haksızdır meselesine girmek benim görevim ve haddim değil 
ama, iki tarafın da bu kayıptan sorumluluklarını düşünmesini diliyorum.

Güngör AYDIN: Değerli arkadaşlar, bugünkü çok başarılı  toplantımızı izin verirseniz kapatırken dört 
başlık altında çok kısa bir özetleme yapmak istiyorum. Öncelikle gerçekten varolan Mülkiyeliler Birliği 
Yönetim Kuruluna gösterdiği titiz çalışmalar, burs konusu dahil pek çok konuda iç sorunları çözmeye 
çalışmada gösterdiği çabalar nedeniyle teşekkür ediyoruz, kendilerini kutluyoruz.

İkinci  olarak  değinmek  istediğim  Sayın  Kılıç  bu  konuda  son  derece  deneyimli  ve  birikimli  siyasi  
anlamda,  ancak  şunu  belirtmek  istiyorum,  1980’le  sonrası  ile  bugün  arasında  biliyorsunuz  yoğun 
kıyaslamalar yapılıyor, biri askersel despotik diktatörlük, bugünkü ise dinsel despotik diktatörlük yolunda 
ilerleyen bir hegemonya. O nedenle benzer durumlar var. Ve Türkiye öncelikle sivil toplum örgütleri ve 
demokrasinin  tüm  kuruluşları  gerçekten  bu  hegemonyanın  sona  erdirilerek,  Türkiye’nin  demokrasi 
düzlüğüne  çıkarılması  konusunda  üzerlerine  düşeni  yapmak  durumundalar.  Bunu  belirtmek 
durumundayım. Kaldı ki, bugün sivil toplum örgütleri sinmiş, silik, sindirilmiş ve etkisiz bir konuma doğru 
sürüklenmişlerdir. Ama Mülkiye topluluğu bu sinmeyi hiçbir zaman kabul etmemiştir. O nedenle Mülkiye 
topluluğunun Mülkiyeliler Birliği örgütü daha siyasal çalışmalar verilmediği dernekler için dönemlerde 
bile 1980 sonrasının o karanlık ve baskılı  döneminde her konuda düşünce,  görüş,  öneri  ve eleştiri  
üretegelmiştir, bugün de bunun tam zamanıdır. Kaldı ki bu sivil toplum örgütleri için bir etkinlik ölçütüdür. 
Bir demokrasi savunma ölçütüdür. Bu nedenle Mülkiyeliler Birliği bundan sonra da bugüne değin olduğu 



gibi  görevlerini  bu  doğrultuda  en  etkin  bir  biçimde  sürdürmek  yolunda  olacaktır,  olmalıdır  diye 
düşünüyorum.

Son bir konu Mülkiye adının Siyasal Bilgiler Fakültemizi bugün sayın Dekanı çok değer verdiğimiz ve 
gerçekten üstün nitelikleriyle daha göreve başlar başlamaz kendisini kanıtlayan sayın Karatepe’ye de 
bunu bir destek olarak topluluğumuza Mülkiyelilere bir destek olarak Mülkiye adının verilmesi konusunu, 
izin  verirseniz  Mülkiyeliler  Birliği  Danışma  Kurulu  olarak  bir  karar  vermiş  olalım,  bunu  bir  karara 
bağlayalım, Siyasal Bilgiler Fakültesi Dekanlığına ve kamuoyuna sunalım.

Bütün  değerli  arkadaşlarıma  üstün  katkılarından  dolayı  teşekkür  ediyorum  ve  hepinizi  sevgiyle 
selamlıyorum.


